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A Vállalkozók Klubja a rendszeres találkozókon keresztül 
valódi értéket, üzleti kapcsolatokat ad

November 7-én vállalkozói fórumon 
találkozhattak a fejlesztési lehetõségek i-
ránt érdeklõdõ martfûi vállalkozók, a 
mûvelõdési központban.  Nagy várakozás 
övezte a fórumot, melyen szép számmal je-
lentek meg egyéni, mikro-, kis- és középvál-
lalkozók. 

Dr. Kiss Edit polgármester köszöntötte a 
fórumon megjelenteket. – A város segíteni 
szeretné a vállalkozókat. Ha a vállalkozók e-
rõsödnek, a város is  erõsödik – hangsúlyozta.

A program keretén belül elõször a 2011. 
év júniusában alakult Széchenyi Programi-

roda Tanácsadó és Szolgáltató Nonprofit 
Kft. elõadói tartottak tájékoztatót, a 2011. 
december 31-ig illetve a 2012. december 31-
ig benyújtható pályázatokról. A programi-
roda kiemelt feladata az Új Széchenyi Terv 
operatív programok forrásainak népszerûsí-
tése és a források elosztásának elõsegítése, 
elsõsorban a foglalkoztatás illetve egy ügy-
fél központú támogatási rendszer kiépítése, 
melynek keretében a pályázók igényeire 
közvetlenül, térítésmentesen és hitelesen 
tudnak válaszolni. 

A tanácsadók segítséget nyújtanak a leg-
inkább megfelelõ pályázat kiválasztásában, 
a pályázat beadásában, az elbírálás során, 
probléma esetén, a megoldásában. A fejlesz-
tési tanácsadók a teljes pályázati folyamatot 
végigkísérik. Kiemelt cél, a hazai mikro-, 
kis- és közepes vállalkozások fejlõdésének 
elõsegítése, ehhez kapcsolódóan meglévõ 
munkahelyek megtartása és új munkahelyek 
teremtéséhez való hozzájárulás. – Az iroda 
célkitûzései között szerepel még a hatékony 
pályázati rendszer mûködtetése, sõt, minél 
több ember bevonása a pályázati szférába –  
hangsúlyozta Csáti Andrea, az Észak-Alföl-
di Régió fejlesztési tanácsadója. 

Az elõadók részletes tájékoztatót nyújtot-
tak a ÉAOP-2.1.1/H-11 valamint ÉAOP-
2.1.1/A.I-11 turisztikai szolgáltatások fej-
lesztésére kiírt pályázatokról. A konstruk-
ció célja a már meglévõ turisztikai attrakci-
ók területén vagy azok környezetében, illet-

ve azokhoz kapcsolódóan, valamint turiszti-
kai attrakciókhoz nem kötõdõ turisztikai cé-
lú szolgáltatások létrehozása, fejlesztése, 
melyek mind a turisták, mind a helyi lakos-
ság életminõségének javításához hozzájá-
rulnak. Beszámoltak az ÉAOP-1.1.2/A-11 
továbbá a ÉAOP-1.1.2/B-11 a vállalati e-
gyüttmûködés és klaszterek támogatására 
kiírt pályázatokról. Ennek a támogatásnak a 
célja, hogy elõmozdítsa a vállalkozások kö-
zötti együttmûködéseket, klaszter formában 
megvalósuló együttmûködéseinek létreho-
zását és annak fejlesztését.

Fekete Gréta fejlesztési tanácsadó pre-
zentálta a mikrovállalkozások fejlesztésére 
kiírt GOP-2011-2.1.1/M pályázatot. Ezen 
pályázat kettõs segítséget nyújt a mikro-
vállalkozások számára. Megteremti a lehe-
tõségét annak, hogy igen csekély, 10%-os 
önerõvel, egyszerûsített eljárással, egyabla-
kos rendszerben igényelhessenek vissza 
nem térítendõ támogatást, amely mellé a pi-
acinál jóval kedvezõbb feltételeket kínáló 
mikrohitelt is biztosít. A mikrovállalkozások 
fejlesztése érdekében eszközbeszerzésre, in-
frastrukturális és ingatlanberuházásra, vala-
mint információs technológia-fejlesztésre 
lehet támogatást igényelni.

Menkóné Tóth Anita beszélt a GOP-
2011-2.1.1/B - Komplex vállalati technoló-
gia-fejlesztés kis- és középvállalkozások 
számára kiírt pályázatról. A kis ötletekben is 
nagy lehetõség, nagy erõ rejlik. A kis- és kö-
zepes vállalkozók számára itt az alkalom, 
hogy ehhez támogatást is nyerjenek a GOP-
2011-1.3.1/C pályázat keretében. Az Új 
Széchenyi Terv e pályázata segítséget nyújt 
az innovációs eredmények hasznosításában, 
új megoldások meghonosításában. A pályá-
zat célja újszerû technológiák, eljárások al-
kalmazásának bevezetése a termelés folya-
mataiba, az elért innovációs eredmények i-
parjogvédelme. Pályázni lehet eszközbe-
szerzésre, iparjogvédelemmel kapcsolatos 
tevékenységre, munkatársak alkalmazásá-
nak támogatására.

A foglalkoztatottság növelésének támo-
gatása érdekében kiírt TÁMOP 2.3.4 pályá-
zat a munka és a család összehangolását se-
gítõ intézkedéseket támogatja. A TÁMOP-
2.4.5 alapvetõ célja a családbarát munkahe-
lyek kialakítása. 

* * *
A következõ elõadást a Jász-Nagykun-

Szolnok Megyei Kormányhivatal Mun-
kaügyi Központja Szolnoki Kirendeltség 
és Szolgáltató Központ munkatársai tartot-
ták. Az év vége felé közeledve nyilvánvaló, 
hogy már szûkösebb a pályázatok, támoga-
tások köre. 

– A 2011-es év kormányzati szempontból 
a munkahely teremtés éve – hangsúlyozta 
Csanádi Csaba, a szolnoki kirendeltség ve-
zetõje. A munkaügyi központok és kiren-

deltségek szakemberei nyilvántartásba ve-
szik az álláskeresõket, munkaközvetítést, ta-
nácsadást végeznek, fogadják a munkaerõi-
gényekre vonatkozó bejelentéseket, infor-
mációt nyújtanak és gondoskodnak a támo-
gatási és szolgáltatási rendszerrel. A szerve-
zet munkavállalási tanácsadói ingyenes hu-
mánszolgáltatásként segítenek a pályaterve-
zésben és munkakeresésben, pályázatfigye-
lésben, pályázatírásban.

– Fõ feladata és célja a regisztrált munka-
nélküliek a munka világába való visszajutta-
tása – mondta Fülöp Gábor munkáltatói 
kapcsolattartó. Jelenleg is aktuális a hátrá-
nyos helyzetûek munkába állásának támo-
gatása. Tájékoztatójában szólt a Start-kár-
tya, Start-kártya plusz illetve a Start Extra 
kártyák igénylésével járó kedvezményekrõl, 
lehetõségekrõl.

– A vállalkozók a munkaügyi központban 
is felvehetik a kapcsolatot mobil tanácsadó-
val, aki terítésmentesen foglalkozik pályá-
zatfigyeléssel és tanácsadással, elsõsorban 
mikro-, kis- és középvállalkozások részére. 
Telefonon, elektronikus úton, személyesen 
is fel lehet venni vele a kapcsolatot – mondta 
Hernek Szilvia mobil tanácsadó. 

Azért jó ez a szolgáltatás, mert a kiírt  pá-
lyázatokról tájékozódhat közérthetõ nyel-
ven, felmerülõ kérdéseire már a személyes 
konzultáció során megkapja a választ, illet-
ve naprakész információkkal tudnak szol-
gálni az érdeklõdõknek.
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* * *
Vargáné Szabó Róza a Goodwill Consul-

ting Pályázati Tanácsadó Kft. munkatársa 
röviden bemutatta a cégüket. Mára már há-
rom országban elérhetõek az általuk nyújtott 
szolgáltatások. Az elõzõ elõadók által emlí-
tett pályázatokon kívül kihangsúlyozta az e-
nergetikai pályázatok fontosságát. A pályá-
zatírást cégüknél képzett szakember gárda 
folytatja le. – Az ötletek a legnagyobb kin-
csek egy vállalkozónak – hangsúlyozta.

* * *
Zákány Lajos a Vállalkozói Klub veze-

tõje beszámolt a klub terveirõl, elképzelései-
rõl valamint a mûködésével kapcsolatos in-
formációkról. A klub célkitûzése az összefo-
gás, a vállalkozások közötti bizalom megte-
remtéséért és a jó üzleti kapcsolatokért. A 
Vállalkozók Klubja a rendszeres találko-
zókon keresztül valódi értéket - üzleti 
kapcsolatokat ad. A klubfoglalkozások lé-
nyege egy olyan többirányú üzleti kapcso-
latépítési rendszer, ahol egyrészt szemé-
lyesen, másrészt a martfu.hu honlapon ke-
resztül virtuálisan is találkozhat lehetséges 
partnerekkel, köthet üzletet, együttmûkö-
dést. Arra törekszünk, hogy a jelentkezõ vál-

lalkozók, üzletemberek minél jobban, minél 
sokrétûbben megismerhessék egymás érté-
keit, kompetenciáját, és minél személyesebb 
kapcsolatok alakuljanak ki.  Azok számára 
ajánljuk ezt a klubot, akik szeretnének be-
kerülni egy olyan körbe, ahol üzleti infor-
mációkhoz, lehetõségekhez juthatnak. Akik 
sikerességük érdekében nyitottak és készek 
a változásra, tudják, hogy az üzleti kap-
csolatokban óriási potenciál van, nyitottak 
arra, hogy együttmûködéseket, partnersé-
geket létesítsenek más cégekkel, illetve ké-
pesek az összefogásra másokkal.

A klubtagság fontos elõnye a szemé-
lyesség. Az igazán fontos dolgokat nem le-
het levélben vagy e-mailben "megbeszélni". 
Minden jelentkezõ cég, vállalkozó röviden 
bemutathatja vállalkozását egy-egy talál-
kozón. Ugyancsak elõny a rendszeresség és 
folyamatosság: a martfu.hu/vallalkozas 
honlapon is teret kap a partnerkeresés, a 
cégek bemutatása, népszerûsítése.

Heti gyakorisággal ingyenes jogi-, adó-
zási-, vállalkozási tanácsadást kaphat a vá-
rosháza erre a célra kialakított helyiségében. 
Kapacitását kiajánlhatja, alvállalkozót ke-
reshet a honlap segítségével. Információkat 
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kaphat pályázati lehetõségekrõl. Fontos 
információkat kaphat e-mail címére a helyi 
rendezvényekrõl, a vállalkozói megjelenés 
lehetõségeit kínálva.

A klub szeretné bevezetni, hogy évente, 
december hó elején a Klubtanács tagjai által 
kiválasztott vállalkozások a következõ elis-
merésben részesüljenek: „Az év kezdõ kis-
vállalkozója”, „Az év fiatal vállalkozója” és 
„Az év nõi kisvállalkozója”.

Kész a Klub Alapszabálya – amelyet a 
tagság általi elfogadás után – Martfû város 
honlapján is közzéteszünk. A jelentkezési 
lap is felkerül a honlapra, vagy személyesen 
átvehetik a polgármesteri hivatalban. Az elsõ 
jelentkezési idõszakot november 30-ig sze-
retnénk lezárni. Alakuló rendezvényünket 
2011. december 7-re tervezzük – tudtuk meg 
Zákány Lajostól.

A rendezvény végén lehetõség nyílt arra, 
hogy az érdeklõdõk a megjelent elõadókkal 
és egymással is konzultáljanak,  megbeszél-
hessék a pályáztatások során szerzett tapasz-
talataikat.

Fazekas Enikõ Diána
PH munkatárs

Internetes szavazással dönthetünk, kik kapják
a Heineken kétmilliós támogatását

Idén negyedszer indítja útjára jótékony-
sági kezdeményezését a Heineken Hungária 
Zrt. A jótékonysági programmal Martfû civil 
kezdeményezéseit kívánják támogatni, 
lehetõséget biztosítva a városlakóknak, 
hogy maguk dönthessenek a felajánlott tá-
mogatás felhasználásáról.

Martfûn a három jelölt: „Egészségká-
rosodottak Egyesületei”, „Városszépítõ 
Egyesület”, valamint „Martfû Városi 
Mûvelõdési Központ és Könyvtár”, akikre 
a szavazók leadhatják voksaikat a www. 
heinekenmartfuert.hu oldalon.

A támogatásra szánt összeg 2011-ben a 
duplájára nõ és a vállalat megkétszerezte a 
kedvezményezettek számát is. 

A program fõvédnökével, dr. Kiss Edit 
polgármesterrel közösen választották ki azt 
a három civilszervezetet, amelyek közül 
aztán a város lakosai internetes szavazás 
során döntik el, kik kapják a milliós nagy-
ságrendû támogatást.

Martfûn 1 helyett már 2 millió forint a 
támogatás összértéke. A három kijelölt 
szervezet közül ketten idén pedig biztosan 
nyerni fognak. – „Az újításokkal még in-
kább szeretnénk hangsúlyozni, hogy felelõs 
vállalatként szívünkön viseljük a város és a 
helyi szervezõdések jövõjét, sorsát és lehe-
tõségeinkhez mérten maximálisan támogat-
juk az ott lakók életminõségének javítását. 
Mindemellett természetesen a játék izgal-
mát, tétjét is növelni szeretnénk.” – fûzte 
hozzá Turóczy Zoltán, a Heineken Hungária 
martfûi gyárának vezetõje.

A támogatásra jelölés hosszas kiválasz-
tási folyamat, ahol számos tényezõ mellett 
figyelembe veszik a pályázók addigi te-
vékenységét, a városiak életére gyakorolt 
pozitív hatását, valamint a megjelölt cél-
kitûzést is.

A jelöltekre szavazni 2011. december 
7-én éjfélig lehet a program hivatalos 
weboldalán, ahol az egyes szervezetek, illet-
ve a megvalósítandó célok részletes bemuta-
tása is megtalálható.

A nyeremények ünnepélyes átadására 
Martfûn december 16-án kerül sor.

A Martfû Városi Mûvelõdési Központ és 
Könyvtár elsõsorban a „Könyvet a könyv-
tárba" elv mentén járna el. Bõvítenék a 

kölcsönözhetõ állományt sikerkönyvekkel, 
szakkönyvekkel, útikönyvekkel, a technikai 
felszereltségünket is fejlesztenék, pl. lap-
topokat vásárolnának.

A Martfûi Városszépítõ Egyesület támo-
gatása lehetõséget adna, hogy tovább foly-
tathassák a két éve elkezdett virágosítást 
városunkban. Több ezer palántát ültetnének 
városszerte, amivel igazán kedvessé és még 
otthonosabbá tennék Martfû látképét. 

Az Egészségkárosodottak Egyesületei – 
a Hallássérültek Klubja, a Diabétesz Klub, 
valamint a Mozgássérültek Jász-Nagykun-
Szolnok Megyei Egyesületének Martfûi 
Csoportja – a Heineken Jótékonysági Prog-
ramja keretében arányosan osztaná meg az 
elnyert összeget, melyet elsõsorban gyógyá-
szati segédeszközök vásárlására, illetve 
szûrések szervezésére fordítanának. 

Herbály Jánosné
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A foglalkoztatási helyzetre és a megváltozott
gyermekorvosi rendelésre vonatkozott a legtöbb kérdés 

Közmeghallgatást tartott október 20-
án Martfû Város Önkormányzata Kép-
viselõ-testülete a mûvelõdési központban. 
A nagy érdeklõdést kiváltó, nyilvános 
testületi ülésen az önkormányzat gaz-
dálkodásának helyzetérõl, az önkor-
mányzat elõtt álló aktuális és fejlesztési 
feladatokról – folyamatban lévõ pályá-
zatokról, foglalkoztatási kérdésekrõl, 
oktatásfejlesztésrõl, a szociális ellátást 
biztosító beruházásokról, a hulladékgaz-
dálkodást érintõ várható változásokról, a 
közbiztonság helyzetérõl, stb. – dr. Kiss 
Edit polgármester tájékoztatta a lakos-
ságot. Ezt követõen az önkormányzati 
bizottságok vezetõi mutatták be a bi-
zottságok feladatait, tevékenységét. Végül 
a jelenlévõk közérdekû hozzászólásai, 
észrevételei világítottak rá a lakosságot 
leginkább foglalkoztató témákra, kér-
désekre.

– Az önkormányzat gazdasági helyzete jó, 
de jelentõsen függ a nagy adózók teljesítmé-
nyétõl – kezdte tájékoztatóját dr. Kiss Edit. 
Az idei iparûzési adóbevétel jóval kevesebb, 
mint az elmúlt évi. Ezzel a pénzügyi terve-
zés során már számoltunk, így a tényleges 
beszedés 100% körül alakul. Egyensúlyban 
van a gazdálkodás, megnézünk minden fil-
lért, hogy hova kerül.

A pályázati lehetõségeket igyekszik ki-
használni az önkormányzat. Problémát o-
koznak azonban a pályázati kintlévõségek. 
Bizonytalan, hogy mikor térülnek meg az 
önkormányzat által megelõlegezett pályáza-
ti támogatások, ezért ún. rulírozó fejlesztési 
hitellehetõséget pályáztat meg a bankokkal 
az önkormányzat, az újabb pályázatok, be-
ruházások biztonságos finanszírozása érde-
kében.

Az elmúlt években számos feladatot köz-
foglalkoztatottak láttak el az intézmények-
nél. A közfoglalkoztatás rendszerének jelen-
tõs változása miatt, ebben az évben tízfõs 
létszámbõvítésre került sor az önkormány-
zatnál. Mivel a közfoglalkoztatásban az ön-
kormányzati önrész magasabb mértékû mint 
korábban, több személyt is érint, ezért a köz-
foglalkoztatásra kifizetett juttatások is emel-
kedtek ebben az évben. 

– Az ez évi gazdálkodás a jövõ évi terve-
zés alapja, így már most is látszik, hogy tud-
juk fejleszteni a várost, a foglalkoztatást, az 
ehhez szükséges feltételek biztosítottak –  
hangsúlyozta dr. Kiss Edit.

Martfûn a munkanélküliség közel tíz szá-
zalékos, ami az utóbbi évtizedek legmaga-
sabb adata. Alacsonyak a bérek, a lakosság i-
gen jelentõs része megélhetési gonddal 

küzd. A legfontosabb önkormányzati feladat 
a foglalkoztatás javítása, amelynek fontos e-
leme a vállalkozók támogatása. Az önkor-
mányzat vállalkozói alapot hozott létre, csa-
patot állított fel, amelynek feladata, hogy 
megtalálja a megfelelõ segítõ eszközöket, 
felmérje, mi az, amiben segítséget kérnek a 
vállalkozók.

Az önkormányzat pályázatíró csapatát a 
vállalkozások rendelkezésére bocsátottuk, 
elkészítik a pályázataikat. Lehetõség szerint 
martfûi vállalkozókat bízunk meg. Vásárol-
tunk több ingatlant, amelyek rendbe szedése 
után szeretnénk, ha foglalkoztatás valósulna 
meg bennük, új vállalkozások indulnának. A 
volt Mártírok úti iskola átalakításával is i-
gyekszünk jelentõs foglalkoztatást megva-
lósítani. Ide, egy helyre települ a Fõkefe Kft. 
is. Az állami cég, az önkormányzattal való 
hathatós együttmûködés keretében, tovább-
fejleszti a foglalkoztatást Martfûn. Õk ve-
szik birtokba a volt általános iskola alsó 
szintjét, valamint mezõgazdasági területet 
hoznak létre. Az önkormányzat által a Tisza 
Ipartelepen megvásárolt csarnokba várható-
an olyan, nagyobb foglalkoztató települ be, 
amely bõrdíszmû és cipõgyártással foglal-
kozik.

Ami erre az évre biztosnak látszik, amit az 
önkormányzat támogat, segít, az kb. 100 fõ 
nyolcórás foglalkoztatása. A jövõben még 
többet szeretnénk, tárgyalunk nagy cégekkel 
is, hogy Martfûn bõvítsék a foglalkoztatást, 
hellyel, kedvezményekkel, konkrét élõ 
munka segítséggel, mindent megteszünk en-
nek érdekében. Pályázatot nyújt be az ön-
kormányzat az ipari park infrastruktúra fej-
lesztésére is.

A foglalkoztatási elképzelésekhez kap-
csolódik, hogy a középiskolát jó színvonalú 
szakképzési bázissá fejleszti az önkormány-
zat. Szeretnék az országos hírû cipõipari 
képzés hírnevét visszaállítani.

A cipõipari vállalkozásoknak jelentõs szá-
mú képzett szakmunkás erõre van szüksé-
gük, ezért támogatják a képzést. – Meg kell 
állítani a fiatalok elvándorlását, ennek ez az 
egyik módja – fogalmazott a polgármester. A 
cipõipari képzésben résztvevõket havi ösz-
töndíjjal támogatja az önkormányzat.

Új pályázatok benyújtásáról és elõkészíté-
sérõl is hallhattunk a lakossági fórumon. A 
mûvelõdési központ külsõ hõszigetelését, az 
Egészségház és a középiskola napelemes e-
nergetikai korszerûsítését pályázati forrás 
bevonásával valósítaná meg az önkormány-
zat.

Az energiahordozók áremelkedésének el-
lensúlyozására, települési szintû, komplex 

energetikai stratégia készíttetésérõl döntött a 
képviselõ-testület. A lakosság részére is al-
ternatívát keresnek az olcsóbb, megújuló e-
nergiák terén. Újra benyújtja az önkormány-
zat a szennyvíztisztító építésére vonatkozó 
pályázatát.

Megépült az új, három települést érintõ 
kerékpárút, sikerrel zárult az önkormányzat 
hulladékrekultivációs pályázata. Az ugyan-
csak nyertes, 3 milliárdos ivóvízminõség-ja-
vító programból Martfût 250 millió forint é-
rinti (egy szakasz vízvezeték csere, új ivó-
vízforrás, tisztító berendezések). – Az ivóvi-
zünk most is egészséges, a vízvezetékrend-
szer azonban elavult. Megpróbálunk arra is 
pályázni, hogy a régi rendszert kicseréljük –  
tájékoztatott a polgármester.

Ezúttal is hallhattunk a Tisza folyóra épí-
tõ turisztikai elképzelésekrõl, a Vezsenyi 
kompátkelõig tervezett, turisztikai célú ke-
rékpárútról. Körvonalazódik egy új közös-
ségi rendezvény, a régi kikötõnél, amely, 
megújítva, kiváló helyszíne lehet május 1-
jén a munkahelyi és baráti közösségek talál-
kozásának, halászléfõzésnek, halsütésnek.

Pályázik az önkormányzat a Lenin 
(Gesztenye sor) és a Május 1 utak felújításá-
ra, amelynek során számos parkolót alakíta-
nának ki, és újragondolnák a jelenlegi forga-
lomszabályozást is.  

A Ságvári és a Gesztenyesor utak keresz-
tezõdésében lévõ, volt KRESZ-park Bata tér 
nevet kap. A város alapítójáról elnevezett 
téren, széleskörû összefogással, az önkor-
mányzat, a cipõgyártók, a képzõmûvészeti 
lektorátus valamint a Bata család támogatá-
sával, szobrot is szeretne állíttatni az önkor-
mányzat. A területet parkosítják, virágosít-
ják, és itt kapnak helyet azok a facsemeték, 
amelyek a város újszülötteinek állítanak em-
léket. 

A közútkezelõvel együttmûködve, 2012-
ben megvalósul a Rákóczi út teljes felújítá-
sa. A gyalogosok védelmében zebra is kerül 
a belterületi útra. A komphoz vezetõ út, a 
külterületi földutak, a Zsófia útjainak rend-
betétele ugyancsak a tervek között szerepel.

Profiltisztításként, sor került az alap- és 
középfokú oktatási intézmények szétválasz-
tására. Mindkét iskola nagyon jó színvona-
lon végzi a tevékenységét, általános isko-
lánk a megye egyik legjobb alapfokú oktatá-
si intézménye.

Új törvény készül a hulladékgazdálko-
dásról. A várható változások a lakosság szé-
les körét érintik. A szelektív gyûjtést teljes 
körûen meg kell valósítani, hogy minél ke-
vesebb legyen az elszállítandó szemét. Azért 
a hulladékért kell majd fizetni, ami a lerakó-
ba kerül, azért azonban nagyon sokat kell fi-
zetni.

Jelentõsen javíthatja a település közbiz-
tonságát az a térfigyelõ kamerarendszer, a- 

KÖZMEGHALLGATÁS 
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mely a város határán a közutak bejövõ olda-
lát pásztázza majd. A guberálás ellen is fel-
lép az önkormányzat, helyi rendeletben tilt-
va, hogy a közterületen, vagy az ingatlanok 
közös használatú területein elhelyezett hul-
ladékgyûjtõbõl kommunális és egyéb hulla-
dékot lehessen kivenni.

Hamarosan indul a Heineken Hungária 
Sörgyárak Zrt. újabb akciója, amely során, 
internetes szavazással, kétmillió forint tá-
mogatás felhasználásáról dönthetünk.

* * *
Az egészségügyi és szociális bizottság 

rendkívül összetett és felelõsségteljes tevé-
kenységérõl Gonda Istvánné számolt be. A 
bizottság kéthetente ülésezik, hiszen az ü-
gyek nem tûrnek halasztást. Olyan helyze-
tekbe kell beavatkozniuk, amelyektõl csalá-
dok megélhetése függ.

A bizottság vezetõje elismeréssel szólt a 
gyermekjóléti és családsegítõ szolgálattal 
való együttmûködésükrõl, amellyel sikerült 
elérni, hogy egy gyermek se kerüljön ki a lá-
tókörükbõl. 

Komoly elõrelépést jelentene az idõsgon-
dozás terén, ha valóra válna városunkban a 
Hilfswerk Hungary alapítvány idõsek ottho-
na és apartman-háza létesítésére vonatkozó 
elképzelése. Az intézmények nyitott házként 
mûködnének, ahol nem elszigetelve élnének 
az idõs emberek. A tervek szerint az egyik 
épületben kapna helyet az új bölcsõde.

Pozitívumként emelte ki Gonda Istvánné, 
hogy Martfûn bölcsõde mûködik. – Nem kö-
telezõ feladat, de rendkívül fontosnak tartja 
az önkormányzat. Ha bölcsõdét fejlesztünk, 
korszerûsítünk, azzal jövõt építünk a telepü-
lésen.

 – Ez a képviselõ-testület az elõzõ testület 
mûködése folytán jó pénzügyi adottságok-
kal tudott indulni, ezekbõl a forrásokból 
még vannak tartalékaink. A további fejlesz-
tési lehetõségeket a várható kormányzati in-
tézkedések fogják meghatározni – hangsú-
lyozta dr. Urbán-Szabó Béla, a pénzügyi, 
ügyrendi és városfejlesztési bizottság el-
nöke. 

A bizottságnak kulcsfontosságú szerepe 
van a költségvetés elkészítésében, a tervezet 
betartásában. A jövõ évi pénzügyi terv attól 
is függ, hogy az országos költségvetés ho-
gyan fog összeállni. A közigazgatási hatás-
körök átszervezése, a járások létrehozása 
pénzügyileg is érinteni fogja az önkormány-
zatokat. A város gazdálkodását az is elbi-
zonytalaníthatja, ha a meglévõ kintlévõsé-
gek nem a tervek szerint folynak be a város 
kasszájába.

Szekeres Mónika Gizella, a városfejlesz-
tési, környezetvédelmi és turisztikai albi-
zottság vezetõje az önkormányzat fásítási, 
virágosítási terveirõl tájékoztatta a lakossági 
fórum résztvevõit. Jövõre egynyári virágo-

kat ültetnek a Munkácsy útra, a Szolnoki úti  
virágágyásokba pedig cserjék telepítését ter-
vezik. A képviselõnõ arra kéri a lakosságot, 
hogy akinek fölöslegessé vált évelõ növé-
nye, cserjéje, virághagymája van, ajánlja fel 
az önkormányzat számára.

A mûvelõdési, oktatási, sport, civil- és 
egyházi kapcsolatok bizottsága nevében is 
hordozza, hogy a város milyen sok területére 
terjed ki a tevékenysége. Tarjányiné Tasnádi 
Edit, a bizottság elnöke elismerõen szólt a 
nevelési - oktatási intézmények munkájáról, 
a közmûvelõdési feladatok színvonalas ellá-
tásáról, a városban folyó, sokrétû sporttevé-
kenységrõl, a kiváló sporteredményekrõl.

volna – reagált a gyermekorvosi rendelés 
változására irányuló észrevételekre dr. Des-
potov Svetozár alpolgármester. Az elõzmé-
nyekrõl szólva elmondta: a második gyer-
mekorvosi körzet létrehozására azért volt le-
hetõség Martfûn, mert sokkal több volt a 
gyermek, és Bezsilla doktornõ túl volt ter-
helve. Ekkor a gyermekek egyharmada ke-
rült át az új körzetbe, amelyet, fõállású gyer-
mekorvosként, dr. Kozma Katalin látott el. 
Ez a kisebb körzet önkormányzati támoga-
tással tudott mûködni. A gyermeklétszám 
csökkenésével dr. Kozma Katalin Kengye-
len vállalt fõállású gyermekorvosi feladatot, 
több mint tíz éve helyettesítõként látja el a 
korábbi martfûi körzetét.

ÖNKORMÁNYZAT

Folyamatban van az önkormányzati 
sporttámogatások rendszerének átdolgozá-
sa. A hatékonyabb és átláthatóbb támogatási 
rendszer egyben további támogatók szerzé-
sére is ösztönzi a helyi sportszervezeteket.

 – Dr. Despotov Svetozar alpolgármester, 
valamint az egy éve nyolctagúvá vált testület 
tagjai, valamely területre szakosodva, igen 
aktívan végzik a munkájukat. Nincsenek 
személyeskedõ viták, a kitûzött célok meg-
valósításában a képviselõ-testület jól együtt 
tud mûködni – hangsúlyozta a képviselõ-
testület eddigi tevékenységével kapcsolat-
ban dr. Kiss Edit.

* * *
A jelenlévõk közérdekû hozzászólásai-

nak, észrevételeinek meghallgatásával 
folytatódott a közmeghallgatás.

A gyermekorvosi rendelés a közelmúlt-
ban történt megváltoztatása több kisgyerme-
kes szülõt késztetett szólásra. A korábbi, 
megszokott gyermekorvosi gyakorlat visz-
szaállítását szorgalmazták.

 – Nincsenek fölé- és alárendelt körzetek. 
Jól képzett gyermekorvosaink kiváló, lelki-
ismeretes szakmai munkát végeznek. Egy-
szerûbb lenne a helyzet, ha a két doktornõ 
egymás közt meg tudott volna egyezni, és ha 
az egészségügyi finanszírozás nem ilyen 

Eközben a gyermeklétszám tovább csök-
kent, a finanszírozás összege mintegy tíz éve 
nem emelkedett, a kiadások, az orvosok ter-
hei azonban jelentõs mértékben nõttek. 
Mindez vezetett a kialakult helyzethez. A 
gyermekorvosok vállalkozóként dolgoznak. 
Bezsilla doktornõ egy egyeztetés során je-
lezte, hogy nem tudja gazdaságosan mûköd-
tetni a körzetét.

Az önkormányzat elõtt két lehetõség ma-
radt: az egyik a helyettesített körzet meg-
szüntetése, a másik, amellyel mindkét dok-
tornõt meg tudják tartani Martfûn. Ezért ke-
rült sor a helyettesített körzet megosztására. 
Emellett, hosszú távú megoldásként azon 
dolgozik az önkormányzat, hogy környezõ 
települések gyermekorvosi ellátásával, a 
gyermeklétszám problémából eredõ egzisz-
tenciális gondok rendezõdjenek – tájékoz-
tatott dr. Despotov Svetozár.

 – Mi abban a csodálatos helyzetben va-
gyunk, hogy van két nagyon jó gyermekor-
vosunk. Mindent meg kell tennünk, hogy 
mind a kettõ itt maradhasson nálunk –  emlé-
keztetett dr. Kiss Edit. Ehhez a szülõk meg-
értését és türelmét kérte.

Az elhangzott kérdésekre adott válaszok 
alapján: Az utcanév változás érintettjeinek 
az okmányiroda teljes körûen segítséget 
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nyújt a lakcímkártya kicserélésében. Az új 
kártyáért nem kell fizetni.

Civilszervezet az, amely akként is van 
bejegyezve, és ez áll a sportszervezetekre is 
– hangzott el az önkormányzat, e két terüle-
tet külön kezelõ támogatási rendszerével 
kapcsolatban. A támogatási lehetõségek 
nyilvánosak, mint ahogyan a konkrét támo-
gatási összegek is. Ez utóbbiakról, meghatá-
rozott keretösszegig, év elején, a pénzügyi 
terv tárgyalása során dönt a képviselõ-testü-
let. Az év során, további támogatás az önkor-
mányzati képviselõk egyéni támogatási ke-
retébõl igényelhetõ.

A kertes házak csapadékvíz elvezetése a 
város egész területén önkormányzati fela-
dat. A képviselõ-testület programjának meg-
felelõen, év elejétõl folyik a rendszer felül-
vizsgálata, a teendõk elvégzése. A Tóth Ár-
pád utcán befejezõdött, a Zalka Máté úton 
pedig most korrigálják a rendszert. A fóru-
mon jelzett, a Liliom utca végét érintõ gon-
dok megoldására is ígéretet kapott a felszó-
laló. 

Dr. Kiss Edit megerõsítette, hogy valóban 
nem lehet az 55 éven felülieket a közhasznú 
foglalkoztatásban alkalmazni. Ebben a kor-
ban rendkívül nehéz, majdnem lehetetlen 
munkahelyet találni. Az önkormányzat min-
denkire igyekszik odafigyelni, segíteni a 
szociális támogatások igénybevételében.

A kábeltelevízió szolgáltatással, az új 
csatornakiosztással és az internet minõségé-
vel kapcsolatos észrevételekkel a szolgálta-
tót kell keresni, az önkormányzat is csak jel-
zéssel élhet, ha az adott szolgáltatást nem 
tartják megfelelõnek az elõfizetõk. 

Dr. Kiss Edit elutasította azt a felvetést, 
mely szerint roma családok „betelepítését” 
terveznék Martfûre. Ennek az idõrõl idõre 
szárnyra kelõ híresztelésnek semmilyen va-
lóságtartalma nincs – hangzott el a lakossági 
fórum végén.                   Herbály Jánosné

ÖNKORMÁNYZAT

Tizenkét facsemete Martfû legifjabb lakóinak nevével

Új hagyományt teremtve, névvel ellátott 
facsemeték ültetésével állít emléket váro-
sunk az újszülött gyermekeknek. Ez alka-
lomból október 29-én, a délelõtti órákban 
közös faültetésre gyûltek össze kisgyerme-
keikkel a szülõk a volt KRESZ-park, a leen-
dõ Bata-tér helyén.

Az újszülötteket és szüleiket ez évtõl em-
léklappal köszönti az önkormányzat, ezzel 
együtt kérve a szülõket, jelezzék, ha élni sze-
retnének a facsemete ültetés lehetõségével.   

– Örömmel ültettünk együtt fát – mond-
ták a szülõk, kedves gesztus az önkormány-
zattól, hogy gyermekeink születésérõl egy-
egy kis facsemetével is megemlékezik. 
Szintén jó érzés lesz ezen túl kilátogatni az új  
térre, melyet a gyermekeink nevét viselõ fák 
díszítenek.

Az önkormányzat terveinek megfelelõen 
hamarosan kezdetét veszi az új tér kialakítá-
sa, parkosítása, amelynek elsõ lépése volt a 
12 facsemete elültetése. Díszcserjék, virágá-
gyások és szobor is ékesíti majd a Bölcsõde 
szomszédságában, a volt KRESZ-park he-
lyén kialakításra váró parkot. Bata térnek 
neveztük Martfû egyik legszebb díszterét, a-

hol jelkép is egyben az, hogy elsõ alkalom-
mal éppen itt helyeztük el újszülötteink kis 
fáit, a múltat a jövõvel összekapcsolva –  
hangsúlyozta dr. Kiss Edit.

A TESZ dolgozói közremûködésével és a 
szülõk lelkes munkájával oszlopos tölgyfa 
csemeték kerültek földbe ezen a gyönyörû 
õszi hétvégén. Akikrõl pedig valamennyi kis 
fa nevet kapott, a legkisebbek, többnyire ba-
bakocsiból, vagy anyukájuk ölébõl kísérték 
figyelemmel a minden bizonnyal szép 
emléket hagyó családi összefogást.

A városunkban elsõ alkalommal megren-
dezett facsemete ültetést immár hagyo-
mányként követi majd a többi, melyhez az 
önkormányzat örömmel teremti meg a lehe-
tõséget minden újonnan született martfûi ba-
ba és szülei számára.

– Az ily módon ültetett fák remélhetõleg 
életerõsek, hosszú élettartamúak lesznek, 
melyeket késõbb az unokáknak is meg lehet 
majd mutatni. Bízunk benne, hogy e hagyo-
mány életre keltése a kis névtáblák tulajdo-
nosait a városhoz, a szülõket pedig egymás-
hoz köti – emelte ki a polgármester.

Magyar Mária

JUBILEUMI KÜLÖNSZÁM
Hamarosan megjelenik a Martfûi 

Közéleti Magazin különkiadványa, 
melyben helyi vers- és prózaírók 

mûveit olvashatják.

A Martfû Magazin következõ lapszáma 
várhatóan december 15-én, csütörtökön 
jelenik meg. Írásaikat, hirdetéseiket decem-
ber 9-ig adhatják le a  szerkesztõségben.
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Hatékonyabbá és átláthatóbbá válik az önkormányzati 
sportfinanszírozás – A fõépítész szerint a város építészeti 

arculata helyenként lehangoló – Szakképzési ösztöndíjjal támogatja 
a cipõipari szakmát tanulókat az önkormányzat – Nemet mondtak 

a guberálásra – Bata tér és Kikötõ tér

Számos fontos döntést hozott Martfû Vá-
ros Önkormányzatának Képviselõ-testülete 
október 27-i ülésén. Elfogadták a városunk-
ban folyó sporttevékenységrõl készült tájé-
koztatót. A sportegyesületek, sportszerveze-
tek önkormányzati támogatásának újragon-
dolását, valamint az önkormányzat sport-
koncepciójának felülvizsgálatát, az aktuális 
feltételekhez igazítását is napirendjére vette 
a testület. Értékelték a városi fõépítész tevé-
kenységérõl készült beszámolót. Ezen az ü-
lésen került sor a cipõipari képzést erõsítõ 
szakképzési ösztöndíj alapítására. Módosí-
tották a képviselõk a település környezetvé-
delmének szabályairól szóló rendeletet. A 
város két közterületének átnevezésére is sor 
került ezen az ülésen. A testület támogatja,  
hogy a gyermekorvosi ellátás területén kia-
lakult anomáliák lehetséges megoldásaként, 
más településeken is végezzen  gyermekor-
vosi feladatellátást az önkormányzat. 

A városunkban folyó sporttevékeny-
ségrõl részletes tájékoztatót állított össze a 
mûvelõdési, oktatási, sport, civil- és egyházi 
kapcsolatok bizottsága. Elsõként ezt a tájé-
koztatót tárgyalta a képviselõ-testület.

2012-tõl jelentõsen átalakul a helyi sport-
szervezetek, sportegyesületek önkormány-
zati támogatása. Az új támogatási rendszer-
rõl, az önkormányzati támogatás alapelvei-
rõl, a sportegyesületek támogatásának bírá-
lati szempontjairól az október 27-i ülésén 
döntött a képviselõ-testület.  

Az önkormányzat a sporttal összefüggõ 
feladatokat döntõen nem saját intézményei-
ben valósítja meg, hanem azt társadalmi 
szervezetekre (sportegyesület, sportklub, di-
áksport egyesületek, stb.) bízza, ezért elen-
gedhetetlenül fontos, hogy a városnak le-
gyen sportkoncepciója és ahhoz igazodó tá-
mogatási politikája.

Az elmúlt években a város sportélete je-
lentõs változáson ment keresztül. A martfûi 
nõi kézilabda ettõl az évtõl nem önálló egye-
sületként, hanem a városi sportegyesület 
szakosztályaként mûködik. A Martfû Városi 
Sportegyesület két újabb szakosztállyal is 
bõvült, a lövészek illetve az erõsemberek 
csatlakozásával. 2005-ben megalakult a 
Martfûi Úszó és Triatlon Klub, 2011-ben a 
Martfûi Extrém Sportegyesület. 

Martfûn sokszínû sportélet folyik jelen-
leg is, és az a célunk, hogy kiváló sportolóin-
kat segítsük, lehetõségeinkhez képest támo-
gassuk, a fiatalok sportolását, testmozgását, 
valamint a fogyatékkal élõk sportját, a sport 

minden szegmensét minõségileg és mennyi-
ségileg is jóval magasabb szintre emeljük  – 
olvasható a beszámolóban.

Az elmúlt évek gazdasági, társadalmi, 
törvényi változásai kihatnak a helyi sportfi-
nanszírozás rendszerére is. Ezek a változá-
sok tették szükségessé a sportegyesületek, 
sportszervezetek önkormányzati támogatá-

tott a támogatási összeggel történõ elszá-
molásra (hiteles számlamásolatokkal) a 
támogatási szerzõdésben meghatározott idõ-
pontig kötelezett. Ennek elmulasztása a tá-
mogatási összeg teljes visszafizetését, a kö-
vetkezõ költségvetési évben (években) a tá-
mogatásból való kizárást vonja maga után.

A sportegyesületek támogatásának bírá-
lati szempontjait is meghatározta a képvise-
lõ-testület: sportegyesületi tagok száma, eb-
bõl a martfûi lakosok száma; az egyesület 
sporteredményei; melyik kategóriába tarto-
zik az egyesület: versenysport vagy szabadi-
dõsport; edzések száma és helyszíne; egye-
sület bevételeinek típusai: tagdíj, szponzori 
támogatás, pályázatok, stb.; egyesület alaku-
lása és mûködésének kezdete; önkormány-
zattól kapott támogatás (pl. kedvezményes 
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sának újragondolását, valamint az önkor-
mányzat sportkoncepciójának felülvizsgála-
tát, az aktuális feltételekhez igazítását.

A sportegyesületeknek a továbbiakban a-
datlapon kell igényelniük az önkormányzati 
támogatást. A nagy gonddal megfogalma-
zott támogatási alapelvek, bírálati szempon-
tok és az említett adatlap benyújtása minden 
egyesületre kötelezõ jelleggel vonatkoznak.

Az önkormányzati támogatás új alapel-
veit már a 2012. évi sporttámogatások meg-
állapításánál érvényre juttatja a képviselõ-
testület. Ezek az alapelvek a következõk: – 
Az önkormányzat nem fenntartója a helyi 
sportszervezeteknek, hanem csak támogató-
ja. – Az önkormányzat a támogatott sport-
szervezettel támogatási szerzõdést köt. – A 
támogatás mértéke nem haladhatja meg a 
sportszervezet, vagy az azt mûködtetõ szer-
vezet éves költségvetésének 80%-át. – A 
szerzõdésben a támogatottnak vállalnia kell, 
hogy amennyiben az önkormányzat által az 
adott költségvetési évben nyújtott támogatá-
sok pénzbeli és természetbeni együttes ösz-
szege elérik az egyesület bevételének 80%-
át, az önkormányzat jogosult ellenõrizni a 
támogatott költségvetési gazdálkodásának 
szabályszerûségét és célszerûségét. – A tá-
mogatott sportszervezet a támogatást kizá-
rólag a támogatási szerzõdésben meghatáro-
zott kiadásokra használhatja fel. – A támoga-

sportpálya használat, kedvezményes árusí-
tási engedély, stb.); utóbbi két évben más pá-
lyázati forrás elnyerése érdekében beadott 
pályázatok száma, a forrás címe és a nyertes 
pályázatok száma (nem a nyert összeg nagy-
sága a szempont); városi sportrendezvénye-
ken való részvétel, saját sportverseny szer-
vezése; utánpótlás-nevelés; sportág helyi 
népszerûsége (mutatószám: egyesület tag-
jainak száma és a versenyeken részt vevõ 
nézõk száma); együttmûködés az önkor-
mányzattal (sportfórumon részvétel, kérdõ-
ívre válaszadás, rendezvények segítése).

A képviselõ-testület döntése alapján, a 
sportról szóló törvény várható módosításai-
nak figyelembevételével, 2012. április végé-
ig kerül sor az önkormányzati sportkoncep-
ció felülvizsgálatára.

Arról is határoztak a képviselõk, hogy a 
polgármesteri hivatalban kijelölt munkatárs 
koordinálja, segíti a városban tevékenykedõ 
sportszervezeteket, sportegyesületeket. A 
sporttámogatásra fordítható, önkormányzati 
költségvetésben meghatározott összeg egy 
részét pedig a sportszervezetek pályázatait 
segítõ pályázatfigyelõ - pályázatíró megbí-
zására különíti el a testület.

 – Az önkormányzat sporttámogatási 
rendszerével soha senki nem elégedett, sem 
az, aki adja, sem az, aki kapja. Az önkor-
mányzat a lehetõ legmagasabb összegû tá-
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mogatást szeretné nyújtani a sporttevékeny-
ségekhez, de ezt elérni nem tudjuk. Folya-
matosan az igényekhez, a körülményekhez 
kell szabni a támogatást. A sportfinanszíro-
zás kormányzati változtatását valamint a pá-
lyázati lehetõségeket jól kihasználva, jelen-
tõs elõrelépést tudnánk elérni ezen a téren –  
hangsúlyozta dr. Kiss Edit.

 – A képviselõ-testület megbízása alap-
ján, a mûvelõdési, oktatási, sport, civil- és 
egyházi kapcsolatok bizottsága több alka-
lommal foglalkozott a sportfinanszírozás 
kérdésével. A bizottság munkájába a sport-
vezetõket is igyekeztek bevonni – tájékozta-
tott Tarjányiné Tasnádi Edit. A szakbizott-
ság vezetõje külön köszönetet mondott Rá-
gyanszky Istvánnak és Balogh Józsefnek az 
önkormányzati sporttámogatás alapelveinek 
kidolgozásáért.

A jövõ évi költségvetés tárgyalását mege-
lõzõ bizottsági ülésre valamennyi sportveze-
tõ meghívást kap, számítanak az önkor-
mányzati finanszírozással kapcsolatos véle-
ményükre, észrevételeikre. 

A bizottsági beszámolóból látszik, hogy a 
nevelési - oktatási intézményeknek, különö-
sen az általános iskolának jelentõs szerepe 
van a gyerekek sporttevékenységeinek szer-
vezésében, amiért köszönetet mondott dr. 
Kiss Edit.

 – Az óvoda és az iskolák költségvetésé-
ben is támogassa az önkormányzat azokat az 
igényeket, amellyel a sportrendezvényeiket 
színvonalasan meg tudják szervezni – kérte 
Gonda Istvánné. A szociális és egészségügyi 
bizottság vezetõje a tömegsport támogatásá-
nak, valamint a családok a sportprogramok-
ba történõ bevonásának fontosságára is fel-
hívta a figyelmet.

– A közeljövõben nincs lehetõség, re-
mény sem, hogy az önkormányzat sportra 
fordítható támogatása (pénz + létesítmény-
használat) jelentõsen emelkedjen. Úgy kell 
gazdálkodnunk, hogy a sportban minden a 
helyére kerüljön, és a támogatások elszámo-
lása is szabályos legyen – fogalmazott ösz-
szegzésként dr. Kiss Edit. – Fontos, hogy a 
sportszervezetek idõben megismerjék, fel-
készüljenek az önkormányzati sportfinan-
szírozás változására, arra, hogy a mûködé-
sükhöz szükséges összeg egy részét más for-
rásból kell megszerezniük. 

* * * 
A folytatásban Honti Gyula megbízott 

városi fõépítész számolt be tevékenységé-
rõl a képviselõ-testületnek.

Honti Gyula 2008 októbere óta látja el 
Martfû települési fõépítészi feladatait, szak-
mai véleményével segítve többek között a 
település egységes táji és építészeti arculatá-
nak alakítását, a településpolitikai, telepü-
lésfejlesztési, településüzemeltetési és in-
gatlanvagyon-gazdálkodási programjainak 
elkészítését, egyeztetését.

A fõépítész szerint a város építészeti ar-
culata helyenként lehangoló. A magántulaj-

donú épületek életkoruknál fogva felújításra 
szorulnak, amely az energetikai pályázatok 
kapcsán, akár önkormányzati támogatással 
is, megvalósítható. Célszerû a város „lige-
tes” jellegének megõrzése és továbbfejlesz-
tése zöldfelületek hagyományteremtõ kiala-
kításával, szinkronban a magánerõs beruhá-
zások turisztikai vonzerõre épülõ koncep-
ciójával.

Támogatandónak tartja az elmúlt évek-
ben elkészült, szoláris energiára épülõ nape-
lemes rendszerek további kiépítését az ön-
kormányzati épületeken, valamint az útháló-
zat korszerûsítését. Érdemes a geotermikus 
energiahasznosítás továbbgondolása is az 
önkormányzati épületek kapcsán.

Ez alkalommal is felmerült oszlopos út-
jelzõ táblák elhelyezésének szükségessége. 
Dr. Despotov Svetozár alpolgármester arra 
hívta fel a figyelmet, hogy számos helyen hi-
ányoznak az utcák jól látható jelzései és a 
házszámok, amelyek megléte akár életet 
menthet.

A tulajdonos kötelessége, hogy házszám-
mal lássa el az ingatlanát, az utcanév táblák-
ról viszont az önkormányzatnak kell gon-
doskodnia.

 – Még mindig van olyan utca, ahol nincs 
járda, és a járdák állapota általában is rossz –   
emlékeztetett Rágyanszky István. A képvi-
selõ a közlekedés átszervezését is szorgal-
mazta, fõleg a belterületi részen.

ÖNKORMÁNYZAT

2010-ben, a településkép megõrzése ér-
dekében, az újonnan kialakítandó lakóterü-
leten, az épületek tetõformájára, színezésére 
vonatkozó elõírásokat épített be az önkor-
mányzat a szabályozási tervbe, a szerkezeti 
terv változatlanul hagyása mellett.

A fõépítész a helyi rendezési terv módosí-
tását kezdeményezte egyes meglévõ építési 
övezetek átsorolására valamint a helyi véde-
lem bevezetésére vonatkozóan. Elengedhe-
tetlennek tartja a Bata lakótelep helyi véde-
lem alá helyezését, mivel az utóbbi években 
olyan magánerõs beavatkozások történtek, 
melyek városképi szempontból romboló ha-
tásúak.

– Honti Gyula fõépítész igen kiterjedt 
tevékenységet végez, és igen magas színvo-
nalon, a képviselõ-testület programjával tel-
jes összhangban látja el feladatát – hallhat-
tuk dr. Kiss Edit értékelésében.

A beszámoló alkalmat adott több jelentõs 
városépítészeti kérdés megtárgyalására. A 
Bata lakótelep védelembe vételének költsé-
geit várhatóan már a jövõ évi pénzügyi terv-
be beépíti a testület, mert az építészetileg 
nem megengedhetõ átalakításokkal lassan 
eltûnnek a lakótelep jellegzetességei.

Fontos, hogy az emeletes házak társas-
házként is mûködõképessé váljanak, mert e 
nélkül nem tudnak az energetikai, felújítási 
pályázatokba bekapcsolódni.

* * *
A képviselõ-testület, a munkaerõpiacon 

jelentkezõ cipõipari szakmunkás kereslet-
hez igazodó képzés biztosítása céljából, 
szakképzési ösztöndíj létrehozásáról dön-
tött. Az ösztöndíjjal a Damjanich János 
Szakképzõ Iskola, Gimnázium és Kollégi-
umban tanulmányokat folytató, cipõipari 
szakképzésben résztvevõ tanulókat támo-
gatják. A szakképzési ösztöndíjban részesü-
lõket, a tanulmányi év szeptembertõl júniu-
sig terjedõ idõszakában havi 4.000 Ft támo-
gatás illeti meg.

A jelenlegi tanévben az ösztöndíj a 
második félévtõl adható azon tanulóknak, 
akik a könnyûipari szakmacsoport 9. 
évfolyamán tanulnak. A 2012/2013-as 
tanévtõl szakképzési ösztöndíjban a cipész, 
cipõkészítõ, cipõjavító szakma elsajátítására 
irányuló képzésben részt vevõ tanulók 
részesülnek, mindaddig, amíg tanulói bérre 
nem válnak jogosulttá.

Az elõterjesztésbõl azt is megtudtuk, 
hogy a legnagyobb cipõipari foglalkoztató, a 
Lorenz Shoe Group Kft. együttmûködési 
szerzõdés keretében támogatni kívánja a ci-
põipari szakmai képzést.

 – Az ösztöndíj rendelet illeszkedik ahhoz 
a döntéssorhoz, amellyel igyekszünk a la-
kosságot támogatni, hogy foglalkoztatási le-
hetõséghez jusson. A cipõipari szakképzett 
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munkaerõ iránti igény alapján, igen nagy e-
sély van rá, hogy ezzel a szakképesítéssel a 
kezükben el fognak tudni helyezkedni a vég-
zõs diákok, a képzés végén munkahely áll. 
Fontos, hogy minél többen jöjjenek, hogy 
Martfû ismét a könnyûipari képzés magas 
színvonalú fellegvára legyen. Az ösztöndíj 
sokat jelenthet azoknak a szülõknek is, akik 
nehezet tudják a tanulmányi költségeket elõ-
teremteni – egészítette ki az elõterjesztést dr. 
Kiss Edit.

– Az ösztöndíj marketing szempontból is 
fontos, és erõsítheti az iskola pozícióit is a 
köznevelési koncepció ránk esõ része tekin-
tetében – erõsítette meg dr. Urbán-Szabó 
Béla.

– Bízunk benne, hogy maximálisan élni 
tudunk az ösztöndíj lehetõséggel. Jó irányba 
indult el a testület, amit az is alátámaszt,  
hogy a szakma anyagilag támogatja a cipõs 
képzést – összegezte a mûvelõdési, oktatási, 
sport, civil- és egyházi kapcsolatok bizottsá-
ga álláspontját Tarjányiné Tasnádi Edit 
bizottságvezetõ. 

 – Nem könnyû ma szakképzést szervezni 
Magyarországon, a fiatalokat ideorientálni. 
Pedig jó szakemberekbõl nagy hiány van. 
Ha más településekrõl ide vonzunk fiatalo-
kat, remélhetõleg családot alapítani is itt 
fognak. Jelentõs elõrelépés az is, hogy a 
martfûi fiataloknak, családoknak még egy 
támogatást, tanulmányi ösztöndíjat tudunk 
adni. „Kerüljön ez nekünk sokba, mert az azt  
jelenti, hogy sok gyerek jön ide tanulni”–  
jelentette ki Gonda Istvánné, a szociális és 
egészségügyi bizottság vezetõje.

* * *
Módosította a település környezetvé-

delmi szabályairól szóló rendeletét a kép-
viselõ-testület. Eszerint a településtisztasági 
napon (lomtalanítás) „a kirakott lomok ille-
téktelen átvizsgálása, válogatása, szétszórá-
sa tilos”. Általában pedig „a közterületen, 
vagy az ingatlanok közös használatú terüle-
tein elhelyezett hulladékgyûjtõbõl kommu-
nális és egyéb hulladékot kivenni tilos”. Aki 
e szabályokat megszegi, szabálysértést kö-
vet el és 50 ezer forintig terjedõ pénzbírság-
gal sújtható.

Számos alkalommal felvetõdött az a sza-
bályozási igény, hogy rendeletben tiltsa meg 
az önkormányzat a közterületeken, illetve a 
társasházak közös használatú területein el-
helyezett hulladékgyûjtõkbõl a hulladék ki-
szedését. A tiltás rendeletbe építését a rend-
õrség is kezdeményezte, mert így hatékony 
lépéseket tudnak tenni a közrend és közbiz-
tonság javítása érdekében. 

– Útját kell állni, hogy más településrõl 
átjárjanak ilyen céllal! – fogalmazott dr. Kiss 
Edit, utalva arra, hogy martfûi személyrõl 
nem tud az önkormányzat, aki a kukázásból 
igyekezne fenntartani magát.

Több típusú ilyen rendelet született már 
az országban, amellyel a települések tiltani 
kívánják ezt a tevékenységet. Egyes rende-

letekkel kapcsolatban, ellenzõik az Alkot-
mánybíróságtól várnak jogorvoslatot.

– Az a fajta szabályozás, amit mi is beépí-
tettünk a helyi rendeletünkbe, nem ütközik 
semmilyen jogszabályba – hangsúlyozta 
Balogh Edith címzetes fõjegyzõ. – Amíg az 
Alkotmánybíróság dönt, addig Martfû kiik-
tatja ezt a tevékenységet. A kukázást ellehe-
tetlenítõ helyi rendeletnek a közterület-fel-
ügyelet, a rendõrség és a polgárõrség együt-
tes fellépésével fog érvényt szerezni az ön-
kormányzat.

 – Az éhség nagyúr! Ezek az emberek, ha 
nem is a kukákból esznek, de részben ebbõl 
élnek. A helyi rendelet nem oldja meg a 
problémákat, és a bírságot sem lehet behaj-
tani az érintetteken. Emellett önkormányza-
tunk jogvédõ csoportok kereszttüzébe kerül-
het – adott hangot aggályainak dr. Despotov 
Svetozár. Bár teljesen jogosnak tartja a la-
kosság, a kukázás megtiltására irányuló igé-
nyét, szerinte ezzel az önkormányzati dön-
téssel a helyzet garantáltan romlani fog, akár 
a bûnözés szintjéig. 

A mások által még használhatónak ítélt 
holmikat sokan elkülönítve, a kukák mellé 
teszik. A családsegítõ szolgálat folyamato-
san gyûjti és osztja szét a megunt, de még 
használható holmikat. Emellett – újszerû 
megoldásként – egy ún. adománybolt létesí-
tését is kilátásba helyezte dr. Kiss Edit. Az 
üzlet bevételét a rászorulók megsegítésére 
fordítanák.

* * *
Közterületek elnevezésérõl is döntöttek 

ezen az ülésen a képviselõk. A Gesztenye so-
ron, a volt KRESZ park területének ezentúl 
Bata tér, a kikötõ, a volt vágóhíd, a gará-
zsok és a munkásszálló által határolt Tisza 
parti területnek pedig Kikötõ tér a hivatalos 
neve.

A Jan Antonin Bata életmûvének emléket 
állító terület elsõ lépésként nevet kapott, ezt 
követi a parkosítás, és emlékszobor felállítá-
sát is tervezi ezen a területen az önkormány-
zat.

Martfû, mint település kialakulása szoro-
san köthetõ Bata nevéhez, hiszen az 1943-as 
gyáralapítás, és a gyárban dolgozók részére 
általa épített lakóövezet kialakítása a továb-
bi idetelepülés alapja, az ipari fejlõdés alap-
köve volt. A terület azok között a házak kö-
zött helyezkedik el, amelyeket Bata a dolgo-
zóinak építtetett – olvasható az elõterjesztés-
ben.

A Kikötõ tér kiépített, ugyanakkor a víz-
part közvetlen közelében elhelyezkedõ terü-
let lesz, ahol a folyó és a természeti környe-
zet által nyújtott szépségek mellett, a kikötõ 
lejárt mûködési engedélyét is megújítja az 
önkormányzat. A kikötõ a TESZ telephelyén 
várja, hogy újra használatba vegyék.

* * *
Megállapodás jöhet létre Martfû és több 

környezõ település között házi gyermekor-

ÖNKORMÁNYZAT
vosi feladatellátás átadására - átvételére vo-
natkozóan. Az ellátás a helyettesítésben 
történõ II. számú gyermek háziorvosi körzet 
mûködtetésében, az adott településen lévõ 
telephellyel valósulhatna meg.

– Ez az együttmûködés megoldhatja a 
gyermekorvosok helyzetét. Lassan ellehe-
tetlenül a helyben praxissal rendelkezõ gyer-
mekorvos. Ha további ellátandó területet 
szerzünk az orvosoknak, mindketten bizton-
sággal mûködtethetik a praxisukat. Ha ez 
nem sikerül, akkor az egyik gyermekorvosi 
körzet megszûnhet, ami sem a kistérségnek, 
sem Martfûnek nem jó. A gyermekorvosi 
körzetek kialakítása az önkormányzatok jo-
ga – hangsúlyozta dr. Kiss Edit.

Herbály Jánosné

Városunkban zökkenõmentesen lezajlott 
a 2011 évi októberi népszámlás – tudtuk 
meg Hegedûsné Blaskó Anikótól, a polgár-
mesteri hivatal közigazgatási és hatósági 
irodájának vezetõjétõl.

Martfûn és Mezõhéken összesen 25 
számlálóbiztos végezte a feladatot, amit ha-
táridõre sikerült teljesíteni. Október 1-tõl 
31-ig Martfûn 2983, Mezõhéken 173 
összeírás körébe tartozó cím felkeresésére 
került sor. Interneten önkitöltéssel válaszolt 
Martfûn 449, Mezõhéken 8 fõ. Papír alapú 
önkitöltést választott Martfûn 493, Mezõ-
héken 3 fõ. Számlálóbiztosi interjúval való-
sult meg Martfûn 1992, Mezõhéken 153 
esetben az adatszolgáltatás. 

Az összeírás készültségi szintje mindkét 
településen 100%-os. November 1-jétõl je-
lentkezhettek a polgármesteri hivatalokban 
a népszámlálási kérdõívek kitöltésére azok, 
akiket október 31-ig nem kerestek fel a 
számlálóbiztosok, vagy addig nem voltak 
elérhetõk. A pótösszeírás idõtartama alatt 
Martfûn 11 kérdõív megválaszolására került 
sor, Mezõhéken nem volt erre szükség. 

A népszámlálás idõtartama alatt nem 
fordult elõ a körjegyzõség egyik településén 
sem, hogy nem engedték volna be a szám-
lálóbiztost, azonban volt arra példa, hogy 
csak többszöri sikertelen próbálkozás után, 
újabb idõpontegyeztetéssel sikerült az ada-
tokat egy-egy címen összegyûjteni. 

A napokban zajlik a kérdõívek átvétele a 
KSH részérõl, amelyeket az ellenõrzésük 
után beszállítanak további feldolgozásra a 
szolnoki igazgatóságra. 

Elõzetes eredményeket várhatóan jövõ 
év március-áprilisában fog közölni a KSH. 
Ekkor kaphatunk elõször tájékoztatást, elsõ-
ként a népesség és a lakások számáról, 
méretérõl, illetve a nemek szerinti megosz-
lásról. 

Herbály Jánosné

Népszámlálás – Martfûn
az összeírás 100%-os
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HIRDETÉS

Gyere, tornázzunk együtt!

Takácsné Nádi Éva 
 06/20-495-7365

PILATES TORNA
a mûvelõdési központban!

Hétfõ, szerda 18.30 - 19.30

A rendszeres testmozgás által 
fittebbnek, erõsebbnek, fiata-
labbnak érzed magad és meg-
õrizheted testi - lelki harmó-
niádat!

Nyitva tartás: H-P: 8 - 17, Sz: 8 - 13, V: 8 - 12

Tel.: 06-56/450-202, 06-70-378-5638

„Aki a virágot szereti, rossz ember nem lehet.”

IBOLYA
VIRÁGSZALON
5435 Martfû, Szolnoki út 69.

Virágzós és zöldellõ cserepes dísznövények 
450 Ft/cserép ártól. Mécsesek, gyertyák 20 
Ft/darabtól. Adventi koszorúk 990 Ft/darab-
tól. Ajánlataink a készlet erejéig érvényesek.

Háromezer forint feletti telefonos virágrendelés 
esetén ingyenes házhozszállítás, elõzetes 
idõpont-egyeztetéssel, Martfû egész területén.

ERZSÉBET - KATALIN - ADVENT

ÉRTESÍTÉS
A Mozgássérültek Martfûi Cso-

portja 2011. december 8-án, csütör-
tökön 16 órakor, vacsorával egybekö-
tött karácsonyi ünnepséget rendez.

Helyszín: mûvelõdési központ föld-
szinti terme. Jelentkezési határidõ: 
2011. november 20. Jelentkezni a 
bizalmiaknál lehet, mivel a létszámot le 
kell adni a vacsora megrendeléséhez.

Szeretettel várunk benneteket.
Vezetõség

Üdvözöljük
újszülötteinket

Október 24.
Fekete Szilveszter Márk
Vincze Tímea - Fekete Szilveszter
Sallai út

Október 26.
Sándor Gergõ
Fehér Anita - Sándor István
Krúdy Gyula út

November 2.
Somoskövi Zalán
Ágotai Kitti - Somoskövi Sándor
Szolnoki út 
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SZÜLÉSZETI ÉS NÕGYÓGYÁSZATI
RENDELÉS



 

HIRDETÉS

FEGYVERNEK ÉS VIDÉKE KÖRZETI
   TAKARÉKSZÖVETKEZET MARTFÛI

    KIRENDELTSÉGE
5435 Martfû, Május 1. út 14. Tel.: 56/580-523, Fax: 56/580-524

• Személyi hitel, jelzálog hitel
magánszemélyeknek
• Vállalkozói hitelek

• Szabadfelhasználású hitelek ingatlan fedezettel

BETÉTLEKÖTÉSI AKCIÓ
2 és 6 hónapos lejárattal.

Egyedi betéti kamat elbírálás.

Az akciók részleteirõl további információ a 
kirendeltségen.
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Martfû Város Polgármesteri Hivatala értesíti Önt, hogy a
a lakosság részére

TÜDÕSZÛRÕ VIZSGÁLATOT szervez
2011. november 3-tól 2011. november 25-ig

az alábbi szûrési napokon:

Hétfõ:  12 - 17 óráig
Kedd:    8 - 13 óráig
Szerda:  12 - 17 óráig
Csütörtök:    8 - 13 óráig
Péntek:    8 - 13 óráig

A szûrés helye: Bérlõk háza 3.
Martfû, Ságvári út 6. (volt férfi munkásszálló)

Utolsó szûrési nap:
2011. november 25., 8 - 12.30 óráig

A szûrés 40 év felett ingyenes, 40 év alattiaknak térítéskö-
teles.

A 40 év alattiak szûréséhez, egészségügyi könyvhöz kötött 
munkakörök esetében foglakozás-egészségügyi orvosi, egyéb 
esetekben háziorvosi beutaló szükséges.

A szûrés helyén, a beutaló bemutatása után vehetõ át a pos-
tai csekk.

18 éven aluliaknak üzemorvosi vagy iskolaorvosi beutalót 
kell kérni, és a szûréskor szükséges a szülõ jelenléte, a szülõi 
beleegyezõ nyilatkozat aláírása miatt.

Kérjük, hogy a tüdõszûrésen saját érdekében jelenjen meg!
Polgármesteri Hivatal

Martfû Város Polgármesteri Hivatala értesíti Önt, hogy a
a lakosság részére

 szervez

az alábbi szûrési napokon:

Martfû, Ságvári út 6. (volt férfi munkásszálló)

2011. november 25., 8 - 12.30 óráig

felett ingyenes, 40 év alattiaknak térítéskö-
teles.

A 40 év alattiak szûréséhez, egészségügyi könyvhöz kötött 
munkakörök esetében foglakozás-egészségügyi orvosi, egyéb 
esetekben háziorvosi beutaló szükséges.

A szûrés helyén, a beutaló bemutatása után vehetõ át a pos-
tai csekk.

18 éven aluliaknak üzemorvosi vagy iskolaorvosi beutalót 
kell kérni, és a szûréskor szükséges a szülõ jelenléte, a szülõi 
beleegyezõ nyilatkozat aláírása miatt.

Kérjük, hogy a tüdõszûrésen saját érdekében jelenjen meg!

TÜDÕSZÛRÕ VIZSGÁLATOT
2011. november 3-tól 2011. november 25-ig

Hétfõ:  12 - 17 óráig
Kedd:    8 - 13 óráig
Szerda:  12 - 17 óráig
Csütörtök:    8 - 13 óráig
Péntek:    8 - 13 óráig

A szûrés helye: Bérlõk háza 3.

Utolsó szûrési nap:

A szûrés 40 év 

Polgármesteri Hivatal

TÜDÕSZÛRÉSTÜDÕSZÛRÉS

PÁLYAVÁLASZTÁSI TÁJÉKOZTATÓ
DAMJANICH JÁNOS SZAKKÉPZÕ ISKOLA, 

GIMNÁZIUM ÉS KOLLÉGIUM

SZAKKÖZÉPISKOLA
• Kereskedelmi osztály – tagozatkódja: 01
• Informatikai osztály – tagozatkódja: 02

Mindkét osztály érettségi vizsgával zárul. 
Szakképzésre van lehetõség az érettségi után.

SZAKISKOLA - 3 éves képzési idõ - duális képzés
• Kereskedelmi osztály – tagozatkódja: 03
• Bõrdíszmûves osztály – tagozatkódja: 04
• Cipõkészítõ osztály – tagozatkódja: 05

Mindhárom osztály szakmai vizsgával zárul

Cipõkészítõ osztály
• 3 éves szakiskolai képzés
• Hagyományokat újrateremtõ képzés
• Együttmûködés a Lorenz Shoe Group Kft.-vel
• Tanmûhelyi- és ipari üzemi gyakorlat
• Tanulószerzõdések 10. évfolyamtól
• Ösztöndíj-lehetõség
• Elhelyezkedési lehetõség a munkaerõpiacon

Bõvebb információkért forduljanak bizalommal iskolánkhoz!

ELÉRHETÕSÉGEINK
Damjanich János Szakképzõ Iskola, Gimnázium és Kollégium

Martfû, Lenin út 15. Telefon: 56-450-005, 580-583
E-mail: molnararanka@martfu.hu

iskolatitkar@damjanich-martfu.sulinet.hu
Web: www.damjanich-martfu.sulinet.hu

Iskolánk az alábbi osztályokba hirdet felvételt
 a 2012/2013-es tanévre:

Tisztelt Martfûiek! Könyvet írok 16 évig tartó ország-
gyûlési képviselõségemrõl és odavezetõ utamról.

1698-tól kezdõdõen bemutatom kunszentmártoni, öcsödi 
és mesterszállási õseimet, írok a martfûi középiskolában, a 
Tisza Cipõgyárban eltöltött éveimrõl, a cég sorsát befo-
lyásoló munkámról. 

A könyv munkacíme: Pusztáról a Parlamentbe. A 
kiadvány nagyalapú (190x270 mm), legalább 190 oldal (16 
színes), 60 fotót, iratrészletet biztosan tartalmaz. Megjele-
nése 2012. február - május, irányára az elkészített példány-
számtól függõen 1800 - 2400 Ft/db. 

Csak az juthat hozzá, aki 2012. január 15-ig bejelenti 
rá igényét! Címem: 5430 Tiszaföldvár, Csipke u. 4/a, 
telefon: 06 20 466-8030.

Tisztelettel várom jelentkezésüket!        Farkas Imre
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Teremlabdarúgó Bajnokság indul 2011. 
november 13-tól a Mártírok úti Sport-
csarnokban. A mérkõzések vasárnapon-
ként 14.00 - 18.00-ig tartanak. Minden-
kit szeretettel vár a Városi Szabadidõ Kör.

* * *
Szilveszteri kupa lesz december 30-án a 
martfûi Sportcsarnokban. Érdeklõdni a 
30/356-0785-ös telefonszámon lehet. 
Jelentkezési határidõ: december 5.

FELHÍVÁS

Megkezdõdött a tanév, ami sajnos 
városunk tisztaságán is látszik. A közép-
iskola környéke szeméttõl „virágzik”. A 
Gesztenye soron (Lenin úton), az iskola ke-
rítése sarkánál eldobott flakonok, zsebken-
dõk, csoki és chips csomagolások, cigarettás 
dobozok, ugyanez a kerítésen bedobálva. 
Pedig az iskola bejárata elõtt van szemetes. 

A Sallai és Simon F. út sarkán sem jobb a 
helyzet. Itt a garázsok mellé, illetve a Simon 
F. út 5. elé szintén rengeteg szemét van 
eldobva. Itt fogyhat el a boltból jövet a vá-
sárolt édesség, ital, és a hulladék azonnal a 
földön landol. Egész évben így van, de tanév 
folyamán megsokszorozódik a szemét, az-
tán jönnek a fûkaszások és a szemetet a fûvel 
együtt felaprítják, még inkább szétszórva 
azt.

Jó lenne, ha az önkormányzat erre a hely-
re kihelyezne egy szemétgyûjtõt, és gyak-
rabban járnának erre a TESZ dolgozói is.

Sajnos láttam sok olyan esetet, amikor ott 
volt a szemétgyûjtõ és szinte mellette volt, 
csak azért is, a földre dobva a hulladék.

A Takarékszövetkezet és „Coop” bolt 
melletti szelektív hulladékgyûjtõ környéke, 
illetve helye is katasztrofális. A kutyák ürü-
léke is sok helyen okoz gondot, pedig a 
város több helyre is kihelyezett erre a célra 
zacskókat. Láttam kutyasétáltatókat, akik 
használják, de sok olyat is, aki nem. 

Még egy probléma. A jelenleg kijelölt 
piac területén a betonban óriási gödrök van-
nak. Volt már, hogy el is estem ott. Nemrég 
aszfaltoztak az újságpavilonnál és a rend-
õrség elõtt. Nem lehetett volna itt is betömni 
a kátyúkat?

Nem idetartozó téma, de egy gondolat 
egy korábbi íráshoz. Az utcanév változások 
lakosságot sújtó költsége nem csak a lak-
címkártyák díjából áll. Mondjuk az önkor-
mányzat hivatalból értesíti a földhivatalt, 
adóhatóságot, a gáz- és villanyszolgálta-
tókat, de a telefonszolgáltatókat, bizto-
sítókat, bankokat, esetleg bíróságot, cégbí-
róságot és még ki tudja ki mindenkit a lakos-
ságnak kell értesítenie. Na, ennek a költsége 
tetemes lehet, és sok utánjárást igényel.

Gál Istvánné

A szerkesztõség postájából

Környezetünk megbecsülésérõl
és más gondokról

Tiszazugi Teljesítménytúrák teljesítése 22. alkalommal

A Martfûi Városi Sportegyesület Termé-
szetbarát Szakosztály és a martfûi József At-
tila Általános Iskola közössége együttmû-
ködve, kissé hûvös, változó túraidõben, jó 
útviszonyok között 2011. október 9-én, va-
sárnap 8 és 16 óra között rendezte meg 
Martfû és Tiszaföldvár városok térségében 
az országos eseménynaptárban is meghirde-
tett Tiszazugi Teljesítménytúrákat.

Cibakháza, Kengyel, Martfû és Tisza-
földvár nagyobb létszámú túrázói mellett, 
több településrõl érkeztek szervezett termé-
szetjárók. 

A Világ Gyalogló Napon nevezési díjat 
senkitõl sem kértünk.

Gyalogtúrázók száma, túratáv km-ben, 
indulók, teljesítõk (minden résztvevõ teljesí-
tette a túratávot): 30 km-es túra - 36 fõ;  20 
km-es túra - 65 fõ; 10 km-es túra -  125 fõ; 7 
km-es (tízezer lépés) túra - 86 fõ. Összes 
gyalogos: 312 fõ. Kerékpáros túrázók szá-
ma: 40 km-es kerékpártúra - 15 fõ. Összes 
túrázó - 327 fõ. Szolgálatban levõ rendezõk, 
pontõrök, túravezetõk száma: 28 fõ.

A József Attila Általános Iskola épületé-
bõl (Martfû, Május 1 út 2.) elindult túrázók 
szintidõn belül, 16 óra elõtt célba érkeztek. A 
túrázók emléklapot, üdítõt, teát, zsíros ke-
nyeret és kis értékû ajándék tárgyakat kap-
tak.

Huszonkettõ évig különbözõ iskolákhoz, 
egyesületekhez kötõdõ társrendezõk és a 
MVSE Természetbarát Szakosztály összefo-
gásával, évente többször rendeztünk teljesít-
ménytúrákat.

Ezúton is köszönjük a túrázók megjele-
nését, a rendezésben közremûködõk és a-
nyagilag támogatók, kiemelten Martfû Vá-
ros Önkormányzatának segítségét.

Szép emlékekkel köszön el, és további 
sikereket kíván, az elmúlt 22 év felelõs 
rendezõje,

Csizmadia Gyula.
5435. Martfû, Szolnoki út 86. 2/6. 

tel.:(20)807-8090;
csizmadiagyula@freemail.hu, 

madia@freemail.hu 

A 90 éves Kökler Jánosné maga festette ezt a virágcsokrot, ezzel köszönve meg
az önkormányzatnak a születésnapi megemlékezést és a jókívánságokat.
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Idõsek világnapja Martfûn – „Fiatalos hévvel és lendülettel”

Az eddigieknél is nagyobb számban, több 
mint 250-en jöttek el a martfûi Városi Nyug-
díjasklub meghívására az október 15-én 
megtartott megemlékezésre. A délután két ó-
rakor kezdõdõ rendezvény sikerét mutatja, 
hogy éjjel 11-ig mulattak együtt a nyugdíjas-
klubok tagjai.

A martfûi Városi Nyugdíjasklub házigaz-
daként minden októberben gondoskodik ar-
ról, hogy az idõsek világnapján tartalmas és 
jó hangulatú rendezvény részesei lehessenek 
tagjai és vendégei egyaránt.

– A találkozó szervezésekor igyekeztünk 
klubunk hagyományait folytatni. Ami azon-
ban más volt, az a tavasszal újonnan megvá-
lasztott vezetõségünk, akikkel elsõ alkalom-
mal szerveztünk ilyen nagy létszámú össze-
jövetelt – tudtuk meg Kun Lajosnétól, a klub 
vezetõjétõl. – Szívbõl örülünk a pozitív visz-
szajelzéseknek, és az igazán felszabadult 
hangulatnak, amit tapasztaltunk a rendezvé-
nyen.

A környezõ településekrõl, Törökszent-
miklósról, Kengyelrõl, Rákóczifalváról, Ti-
szaföldvárról, Kunszentmártonból érkezõ 
klubok közül többségükkel hosszú évekre 
visszanyúló a barátság. A martfûi klub azon-
ban szeretné tovább bõvíteni jó kapcsolatait, 
ezért régi barátságukat felelevenítve, a mart-
fûi Kossuth Nyugdíjasklub, valamint az ú-
jonnan megismert Mezõtúri Városi Nyugdí-
jasklub tagjait is meghívta õszi ünnepére, 
csakúgy, mint városunk civil szervezeteit.

– A nyugdíjasok világnapja ráirányítja a 
figyelmet arra, hogy nagyon sok tenniva-
lónk van még azért, hogy idõskorukat méltó-
sággal élhessék meg e korosztály tagjai. So-
kat kell törõdnünk egészségügyi és szociális 
problémáikkal is – hangsúlyozta ünnepi kö-

szöntõjében dr. Kiss Edit polgármester. – A 
mi önkormányzatunk nem csak otthont ad 
rangos eseményeikhez, hanem mûködésük 
támogatásán túl, elkötelezetten igyekszünk 
minden egyéb problémájukkal is törõdni.

A délutáni együttlét sok-sok programmal 
színesítette a napot. A nyugdíjasklubok kö-
zel két órás ajándékmûsorral lepték meg

egymást. A versek, nóták, dalcsokrok u-
gyanolyan nagy tapsot kaptak, mint a ci-
gánytánc és a kuriózumnak számító skót-
tánc bemutató.

Finom vacsora, tombolahúzás és éjsza-
kába nyúló zenés-táncos szórakozás zárta a 
világszerte jegyzett napot, amely a „szépko-
rúak” és az irántuk érzett tisztelet, megbe-
csülés ünnepe.

– Ragaszkodunk minden évben ehhez az 
ünnephez, de számunkra nagyon fontos, 
hogy ne az idõskor gyengeségei legyenek 
hangsúlyosak ilyenkor. Ahogyan egymás 
között szoktuk emlegetni: fiatalos hévvel és 
lendülettel szeretünk bulizni még ebben a 
korban is!

A martfûi Városi Nyugdíjas Klub aktív 
közösségi életének egyike, de a többi között 
a leginkább rangos esemény volt ez a talál-
kozó. Jó hangulatát pedig nem kell sokáig 
nélkülözniük, hiszen a térség klubjainak 
meghívására évvégéig csaknem minden hét-
végére jut egy-egy jó program, melyre min-
dig szívesen látogatnak el a martfûi nyugdí-
jasok.                                  Magyar Mária

Közgyûlést tartott az Alföld Szíve Térségi Turisztikai Egyesület, 
melyhez megalakulásakor Martfû is csatlakozott

Számos elõremutató döntés született 
Jász-Nagykun-Szolnok megye turisztikai 
versenyképességének erõsítése érdekében a 
közgyûlésen, melyen három helyi turisztikai 
szervezettel írt alá együttmûködési megálla-
podást Fejér Andor az egyesület elnöke, or-
szággyûlési képviselõ.

Az Alföld Szíve Térségi Turisztikai E-
gyesület 2011. július 1-én alakult meg helyi 
önkormányzatok, civil szervezetek részvé-
telével. Célja a megye turizmusfejlesztésé-
nek és versenyképességének erõsítése, a lá-
togatók megelégedettségének javítása, a tu-
rizmusban tevékenykedõ vállalkozások se-
gítése a piacra jutásban. Feladata, hogy a le-
hetõ leghatékonyabban használja fel a tu-
risztikai desztináció menedzsment (TDM) 
szervezetek kialakítására és mûködtetésére 
megnyíló uniós pályázati lehetõségeket.

A Nemzeti Turizmusfejlesztési Stratégia 
megvalósítása, a hazai turizmusfejlesztés, a 
nemzeti és uniós turisztikai pályázatok terén 
a TDM szervezeteket tekinti partnernek az i-
degenforgalmi kormányzat és az EU.

A hét települési önkormányzat, köztük 
Martfû önkormányzata, és hat turisztikai 
szervezet összefogásával mûködõ egyesület 
elsõ soros közgyûlésén, november 3-án  töb-
bek között  tagbõvítésrõl is döntött, továbbá 
elfogadta az egyesület térségi desztinációs 
menedzsment feladataira vonatkozó pályá-
zati koncepcióját.

Az egyesület pályázati koncepcióját He-
ring Krisztina, a Tiszainform Idegenforgal-
mi Szolgálat igazgatója ismertette a résztve-
võkkel. 

 A térségi egyesület a következõ turiszti-
kai desztináció menedzsment szervezetek-
kel írt alá ezen a napon megállapodást: 

Szolnok és Térsége Turizmusáért Egyesület, 
Jászok Földjén Turisztikai Egyesület, Tisza-
zugi Turizmus Szövetség. 

Az idõközben TDM szervezetté alakult 
Tiszazugi Turizmus Szövetséghez, május 
19-i döntése alapján, Martfû város önkor-
mányzata is csatlakozott. A 2007 óta mûkö-
dõ szövetség a Tiszazug és a hozzá kapcso-
lódó kistérségek területére kiterjedõen mû-
ködik. Tevékenységével elõsegíti a térség 
foglalkoztatásának, kulturális értékeinek 
megõrzését, a térség turisztikai fejlõdését.

Magyar Mária
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Csótó Szilvia (Martfû) és Berta Kitti (Ci-
bakháza) az X-Faktor címû televíziós tehet-
ségkutató versenyen gyönyörû hangjukkal, a 
zsûri által is kedvelt elõadásaikkal lopták be 
magukat a nézõk szívébe, szinte egy csapásra.

Mi martfûiek pedig nagy örömmel, és 
még ennél is nagyobb izgalommal szurkol-
tunk nekik és kísértük figyelemmel minden 
pillanatukat, melyet a színpadon töltöttek.

Hangjuk, zenei múltjuk, amellyel már é-
vek óta bizonyítanak szûkebb környezetük-
ben, bármily meggyõzõ is, de önmagában 
nem volt elég az országos ismertséghez ve-
zetõ úton. Amire elengedhetetlenül szükség 
volt a továbblépéshez, a nagy nyilvánosság 
elõtti fellépésekhez, az nem más, mint a lá-
nyok bátorsága, kitartása. Ezekhez pedig az 
erõt - mint mondják -, az álmaik adták. Az ál-
mok, melyek több ezer jelentkezõ közül egé-
szen a legjobb 24-be, csapatban pedig a leg-
tehetségesebb 6 közé juttatták õket. Szá-
mukra ugyan e mûsorban való szereplés itt 
véget ért, az álmaik azonban innen folyta-
tódnak tovább azzal a lehetõséggel, amit a 
verseny nyújtott számukra.

Szilvi: Csalódottságunk csak néhány na-
pig tartott, utána viszont úgy döntöttünk, 
folytatjuk az utat, felhasználva a tévés sze-
replésünkben rejlõ lehetõségeket. Dalaink-
kal igyekszünk a köztudatban maradni, ezért 
rögzítettünk néhány számot, melyeket az in-
terneten keresztül próbálunk népszerûsíteni.

Kitti: A legjobb 12-be már nem sikerült 
bekerülni, de ezt semmiképp nem kudarcnak 
fogtuk fel, ezzel csak nyertünk, komoly e-
redmény  az is,  hogy ennyi embernek meg-
mutathattuk magunkat.

Szilvi: Több éve ismerjük egymást, egy 
korábbi zenekarunkban, a „6 perc”-ben éne-

keltünk együtt. Erre a versenyre ugyan szó-
lóban is jelentkeztünk, de duóként adott le-
hetõséget a zsûri a versenyzésre. 

Kitti: Az hogy párban versenyeztünk so-
kat segített, hiszen tudtuk egymást biztatni, 
támogatni. Sok idõt töltöttünk együtt, így 
közelebb is kerültünk egymáshoz.

Én az általános iskolában kezdtem ének-
léssel foglalkozni. Elsõsorban népdalokat é-
nekeltem, ebben nagyon sokat segítettek ta-
náraim. Középiskolás éveim végéig több al-
kalommal vettem részt népdaléneklõ verse-
nyeken, ahol szép eredményeket értem el. A 
könnyûzene akkor lépett az életembe, ami-
kor a testnevelõ-tanárom beajánlott az akkor 
már mûködõ „6 perc” együttesbe, ahol Szil-
vi oszlopos tag volt. Közös könnyûzenei pá-
lyánk és barátságunk innen számolható.

Szilvi: Az én zenei karrierem Váczy Ta-
más nevéhez fûzõdik, mert az általános isko-
lában õ volt az énektanárom. Az õ kezdemé-
nyezésére alakult késõbb a „6 perc” nevû ze-
nekar, melyben lehetõséget kaptam az ének-
lésre. Akkor még Szikszai Vicával, Gonda 
Katával, Holló Jánossal és Váczy Tamással 
alkottuk az elsõ zenei formációnkat, mely-
hez némi átalakulást követõen Kitti is csatla-
kozott. Az énektanulással 16 éves koromban 
kezdtem komolyabban foglalkozni, amiben 
a Szolnoki Szigligeti Színház korrepetitora, 
Simon Erika segített. Énektechnikámban és 
személyiségemben is komoly fejlõdést ho-
zott ez az idõszak.

Kitti: Az X-Faktorban elsõ fellépésünk 
csodálatos élményt és sok izgalmat hozott. 
Bár, mire a színpadra léphettünk, már na-
gyon fáradtak voltunk, mégis fantasztikus 
érzés volt annyi ember elõtt énekelni.

Az X még mindig bennük van
Szilvi: Az elsõ alkalommal, amikor szín-

padra léptünk, már egy nap várakozás és iz-
galom volt mögöttünk, mégis mindent meg-
próbáltunk, hogy jól sikerüljön a szereplé-
sünk. Minden fellépésnél figyeltünk egy-
másra, biztattuk, spanoltuk egymást, amire 
nagy szükségünk volt. Utolsó fellépésünk-
nél, a mentorházban, az elõzõekhez képest 
nehezebb körülmények között, közönség 
nélkül, egy szál hangszerrel kellett elõad-
nunk dalunkat. Itt igyekeztünk megmutatni 
azt is, hogy milyen érzelmi töltete van an-
nak, amit mi csinálunk. Mindent beletet-
tünk, de a zsûri sajnos nem mellettünk vok-
solt. 

Kitti: Kezdettõl fogva mindkettõnket 
maximálisan támogatott a család és a bará-
tok is. Lehetõség szerint követtek minden-
hova, ott ültek a nézõk között, szurkoltak, 
ami nagyon sokat jelentett nekünk.

Szilvi: Õk nagyon hittek bennünk, és 
hisznek azóta is, mindenben támogatnak, a-
mi szükséges zenei pályánk folytatásához. 
Már egy új formációban zenélünk. Traffic 
Party Band névvel rendezvényeken lépünk 
fel, ahol gyakran egész estét betöltõ mûsor-
ral szórakoztatjuk közönségünket. Ez egy 
rendezvényzenekar, más jellegû, mint a ko-
rábbi 6 perc, és nagy örömünkre gyakoriak a 
felkérések.

Kitti: Szeretjük ezt a fajta zenélési for-
mát, jó érzés,  hogy sokan hívnak és kíván-
csiak ránk az X-Faktor után is. Reméljük, 
ezzel éppen valami új kezdõdik el. Bízunk 
abban is, hogy akik szerettek minket ebben a 
mûsorban, azok az interneten saját készítésû 
videóinkat és a zenekari fellépéseinket is 
szívesen megnézik majd. Szeretnénk to-
vábbra is ezen az úton haladni, és lehetõség 
szerint minden eszközt megragadni a to-
vábblépéshez.

Szilvi: Az én álmom az, hogy a ze-
nével foglalkozzak, hiszen legna-
gyobb szenvedélyem az éneklés. A 
mûsortól rengeteg tapasztalatot, kitar-
tást és emberi kapcsolatokat kaptunk. 
Szurkolunk minden versenyzõnek, a-
ki az élõ show-ba is bejutott, hiszen 
mindannyiukkal jó barátságot ápo-
lunk azóta is.

Kitti: Az a szeretet, amit kapunk, 
nagyon sokat kárpótol a kiesésünkért. 
Nem csak ismerõsök, barátok, hanem 
idegenek is gratulálnak, ami nagyon 
sokat jelent.

Szilvi: Számunkra a legnagyobb 
feladat most az, hogy megtaláljuk az 
utat, amin a jövõben haladni szeret-
nénk és azt, amiben leginkább önma-
gunk lehetünk. Köszönjük valameny-
nyi nézõnknek a biztatást, a szurko-
lást, és mindent elkövetünk, hogy to-
vábbra is hallhassanak minket.

Magyar Mária
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Mihály-napi Vásár a Május 1. úti óvodában

Mihály neve napjához közel, a róla elne-
vezett régi idõk vására, a Mihály-napi vásár 
valamint a vele érkezõ, jókedvû délelõtti 
program várta ezen az õszön is a Május 1. úti 
óvoda csoportjait és a meghívott vendégeket 
október 6-án, csütörtökön.

Sok-sok évre tekint vissza az óvoda nép-
hagyományokat õrzõ, vásári forgatagot és 
hangulatot idézõ õszi rendezvénye. A Mi-
hály-napi vásár, avagy a régi idõk vására az 
óvodába jelképesen beköltözve színes prog-
ramjaival, igazi vidámságot és felhõtlen jó-
kedvet varázsolt.

– Próbáltunk a gyerekeknek olyan tevé-
kenységeket kínálni, amelyek a városunkkal 
is összhangban vannak. Így esett a választás 
a Városi Nõi Karra, akik meghívásunkra szí-
vesen jöttek el, elõadásukkal közelebb hoz-
va óvodásainkat a kórusmuzsikához – tud-

tuk meg Hovodzák Ferencnétõl, a tagintéz-
mény vezetõjétõl.

A jókedvet a közösen énekelt vásári da-
lok, a régi vásárokat idézõ versek, és a leg-
több kisovist megmozgató körjátékok ala-
pozták meg igazán.

A „zsibvásár” bõven kínált korhû tevé-
kenységet mindenki számára, hiszen a vi-
dám együttlétet még tartalmasabbá tette az 
agyagozás, amely a népi kézmûvesség rej-
telmeibe avatta be az érdeklõdõ gyerekeket. 
Ehhez Stonawskiné Klárika nyújtott segít-
séget.

Mint minden nagyobb óvodai rendez-
vényre, így most is meghívást kaptak erre a 
délelõttre a törökszentmiklósi Százszorszép 
óvoda ovisai, akikhez, baráti kapcsolatukat 
ápolva, a május 1. úti óvoda is gyakran ellá-
togat egy-egy közös programra.  Magyar M.

Tökfaragás és vetélkedés a gonosz szellemek távoltartásáért

A Halloween õsi kelta hagyományokból 
kialakult ünnep, amit elsõsorban az angol-
szász országokban tartanak meg, bár mára 
az egész világon elterjedt. A boszorkányok, 
kísértetek és egyéb szellemek ünnepét októ-
ber 31-én tartják.

A József Attila Általános Iskolában min-
den évben vidám rendezvényekkel készül 
erre az alkalomra az oktatási intézmény 
nyelvi munkaközössége – tudtuk meg Szán-
tó Máriától, a nyelvi munkaközösség veze-
tõjétõl. 

Október 27-én csütörtökön az 5-6 osztá-
lyosok kézmûves foglalkozáson hajtogattak, 
ragasztottak szorgalmasan, és számos tök-
lámpás is készült ezen a délutánon. Hallo-
ween szimbóluma évszázadok óta a kivájt 
töklámpás, amely távol tartja a gonosz szel-
lemeket, másrészt pedig így világítottak a 
halottak szellemeinek, hogy azok hazatalál-
hassanak.

Másnap, az õszi szünet elõtti utolsó taní-
tási napon, a 7-8. osztályok négyfõs csapatai 
mérték össze tudásukat, ügyességüket. A ve-

télkedõ elméleti része a Halloween ünnep-
kör jegyében készült, korábban kiosztott, 
angol nyelvû szövegen alapult. A csapatok, 
elõzetes feladatként posztereket készítettek, 
és a vetélkedõ részeként, szintén a Hallowe-
en-re asszociálva, pudingot vagy szendvi-
cset hoztak.

A vidám gyakorlati feladatok mellett egy-
más jelmezein is jól szórakozhattak a vetél-
kedõ résztvevõi. A legügyesebbek ajándéko-
kat vehettek át, az iskola „Boldog Gyerme-
kekért” alapítványának köszönhetõen. Pén-
teken teljes osztályok érkeztek jelmezben az 
iskolába, begyûjtve a jutalom cukorkákat. 
Késõ délután diszkóval folytatódott a móka 
a felsõ tagozatosok részvételével.

Herbály Jánosné

„Damis gólyákat” avattak 
a középiskolában

Október 18-án rendezte meg a Damja-
nich János Szakképzõ Iskola, Gimnázium és 
Kollégium a hagyományos gólyaavatóját. A 
szórakozás mellett, igazi osztályokká ková-
csolódtak a kilencedikesek ezen az estén.

Alig, hogy elkezdõdött az idei tanév, már 
vége is egy idõszaknak, melyen a középis-
kola új diákjainak át kellett esniük. Ez pedig 
nem más, mint a gólyakorszak, mely az ava-
tási ceremóniával zárul. 

Rendhagyó, de annál sajátosabb és izgal-
masabb módját választották a szervezõk az 
idei Dami-avatónak. Gólyákról itt ugyanis 
szó nem volt, ami viszont szembetûnõ volt a 
2 órás mulatság alatt, az inkább hasonlított 
egy vidám kertészethez, mint a gólyafészek-
hez. Ennek megfelelõen kertészek (tanárok) 
és az általuk gondozott csírák (gólyák) kap-
tak helyet az erre az estére találóan elneve-
zett „ Dami-kert”-ben.. 

A mókás, játékos feladatok összeállításá-
ért elsõsorban a rendezvény szervezõi, az is-
kola diákbizottsága dicsérhetõ, avagy „okol-
ható”a legjobb indulattal. Egy biztos, a Da-
mi-kert jókedvtõl volt hangos ezen az estén.

A gólyabál egy olyan esemény, amelyen 
bizony minden kisdiáknak át kell esnie. Elõ-
nyeivel és hátrányaival együtt, de összessé-
gében jó móka volt minden résztvevõnek. A 
megmérettetésben pedig minden kisgólya, 
vagyis ez esetben „kis csíra” megállta a he-
lyét, amellyel büszkén lehetnek teljes jogú, 
megbecsült tagjai iskolájuk közösségi életé-
nek.                                Magyar Mária
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"Boldog emberek, konszolidált, szép mûvekkel.” 
- XXI. Országos Képzõ- és Iparmûvészeti Tárlat Jász-Nagykun-

Szolnok Megyei Kiállítása

A megye amatõr mûvészeinek munkáiból 
több mint 100 alkotás gazdagította az októ-
ber 14-én, ünnepélyes keretek között meg-
nyitott tárlatot. A megye mûvészeti életét je-
lentõsen meghatározó kiállításnak ebben az 
évben is városunk mûvelõdési központja a-
dott otthont.

A Magyar Mûvelõdési Intézet és Képzõ-
mûvészeti Lektorátus, a JNSZ Megyei Ver-
seghy Ferenc Könyvtár és Mûvelõdési Inté-
zet, valamint a Martfû Városi Mûvelõdési 
Központ és Könyvtár szervezésében megva-
lósult, magas rangú mûvészeti eseményen 
összesen 70 alkotó munkáját állították ki és 
ismerték el a szakma jeles képviselõi.

– Ez az amatõr kiállítás a béke szigete, a-
hol boldog embereket látok konszolidált, 
szép mûvekkel – jellemezte az idei tárlatot 
megnyitó beszédében Gyurcsek Ferenc 
Munkácsy-díjas szobrászmûvész. A rendez-
vény résztvevõit, alkotóit, meghívott vendé-
geit Asztalos Árpádné igazgató üdvözölte. 
Az ünnepélyes megnyitón közremûködött a 
Martfû Városi Nõi Kar, Bozorádi János kar-
nagy vezényletével.

Ünnepi köszöntõjében dr. Kiss Edit pol-
gármester örömét fejezte ki, hogy városunk 
felújított mûvelõdési intézménye lehet a 
központja a megyei szintû képzõmûvészeti 
eseménynek. Véleménye szerint ez azt is hû-
en tükrözi, hogy Martfû számára mindig is 
fontos volt, hogy odafigyeljen a mûvészek-
re, és lehetõség szerint támogatást nyújtson 
nekik.

A megyei képzõ- és iparmûvészeti tárlat 
kurátora Bukor Irén, a JNSZ Megyei Ver-
seghy Ferenc Könyvtár és Mûvelõdési Inté-
zet mûvészeti referense. A tárlatra jelentkezõ 
alkotók munkáit a kiállítást egy hónappal 
megelõzõ szakmai zsûrizésen értékelték a 

amatõr mûvészek egy-egy munkájával. A 
legjobbnak ítélt mûvek alkotói továbbjutot-
tak az országos megmérettetésre, és kiemel-
kedõ amatõr mûvészetüket elismerve, szá-
mos különdíj átadására is sor került.

Martfûi amatõr mûvészek eb-
ben az esztendõben hatan vettek 
részt a megyei kiállításon: Csernus 
Erzsébet, Dobosné Gazsó Juli-
anna, Hegedûs Tamás, Stonawski 
József, Stonawskiné Szûcs Klára, 
Tamási Gabriella és Varga Béla.

Közülük ketten különdíjban is 
részesültek: a Jász-Nagykun-Szol-
nok Megyei Verseghy Könyvtár és 
Mûvelõdési Intézet díját Dobosné 
Gazsó Julianna, a Martfû Városi 
Mûvelõdési Központ és Könyvtár 
díját Hegedûs Tamás vette át.

szakemberek, Gyurcsek Ferenc Munkácsy-
díjas szobrászmûvész, Atlasz Gábor festõ-
mûvész, Kovács Emese textilmûvész. Az 
október 14-i megnyitón a résztvevõket okle-
véllel, emléklappal köszöntötték. A jeles e-
seményre, a martfûi kommunikációs és mé-
dia csoport közremûködésével, színes kata-
lógus is készült, benne a tárlaton résztvevõ 

– Az amatõr alkotók mûvészetében és 
mûvészeti mozgalmaikban a mûvészet esz-
köz, a profiknak viszont cél. Ezt a két dolgot  
pedig nem szabad összekevernünk – hang-
súlyozta az alkotások értékelésénél Dóri É-
va a Megyei Mûvelõdési Intézet és Képzõ-
mûvészeti Lektorátus szakreferense.

Magyar Mária

Igazi közönségsikert hozott Tokody Ilona dalestje

Liszt Ferenc, a XIX. századi romantikus 
zenei élet legsokoldalúbb irányító egyénisé-
ge, minden idõk legnagyobb zongoramûvé-
sze születésének 200. évfordulója emlékére, 
születésnapja havában, október 28-án került 
megrendezésre Tokody Ilona dalestje a mû-
velõdési központban.

Tokody Ilona Kossuth-díjas és Liszt Fe-
renc-díjas operaénekes, a Magyar Köztársa-
ság Érdemes Mûvésze és Kiváló Mûvésze, a 
Halhatatlanok Társulatának örökös tagja. 
Martfûi, nagy sikerû dalestjén túlnyomó-
részt Liszt Ferenc zenéi hangzottak fel, de 
mellette a zeneóriás kortársai, Chopin, Go-
unod és Erkel mûvei is megszólaltak.

A mûsorban fellépõ vendégmûvészek: 
Szabó Júlia és Muskát András operaéneke-
sek. Zongorán Szennai Kálmán kísért.

A közönség emlékkiállítást is megtekint-
hetett Liszt Ferenc életérõl és munkásságá-
ról az intézmény aulájában.

A koncert a Balassi Intézet és a TÁMOP-
3.2.4-08/1-2009-0065 „Olvasással a jövõért 
a Szolnoki Kistérség könyvtáraiban” pályá-
zati támogatásaival valósult meg.

Deákné Szilágyi Andrea
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„1956 öröksége máig hat” – Ünnepi megemlékezés az 1956-os 
forradalom és szabadságharc 55. és a Magyar Köztársaság 

kikiáltásának 22. évfordulóján

Pénteken, október 21-én délelõtt a helyi 
alap- és középfokú oktatási intézmények tar-
tották megemlékezésüket a mûvelõdési köz-
pont színháztermében. Október 23-án vasár-
nap a városi ünnepségen is itt rótták le tiszte-
letüket az emlékezõk az 1956-os forradalom 
és szabadságharc eszméi elõtt.

 Az 1956-os magyar forradalom a husza-
dik századi magyar és egyetemes történelem 
kiemelkedõ eseménye, a sztálini rendsze-
rekkel szembeforduló megmozdulások tetõ-
pontja – hangsúlyozta dr. Kiss Edit polgár-
mester az emlékünnepségen. Beszédében a 
korabeli történelmi események áttekintése 
útján emlékezett az 55 évvel ezelõtti sorsfor-
dító történésekre, végül egyfajta összegzést 
is hallhattunk tõle.  Ha egy rendszer belsõ el-
lentmondásait reformokkal nem lehet felol-
dani, szinte törvényszerûen bekövetkezik a 
radikális megoldás, a forradalom. Ez történt 
1956 október 23-án Magyarországon. A vál-
ságtünetek 1956 kora õszén megsokasodtak, 
ugyanakkor a létrejött szocialista rendszer 
megreformálhatatlannak bizonyult. Nagy 
tömegek utasították vissza a sztálinista rend-
szert. Az utóbb nyilvánossá vált statisztikai 
adatok szerint a harcokban 2.650 magyar és 
720 szovjet személy esett el. A forradalom 
leverése után mintegy negyedmillió magyar 
hagyta el az országot. 1957 januárjától a for-
radalom résztvevõit tömegesen bebörtönöz-
ték, sokukat kivégezték. A brutális megtor-
lást és a magyar nép elnyomását a világ köz-
véleménye elítélte.

A színpadon a Damjanich János Szak-
képzõ Iskola, Gimnázium és Kollégium 10. 
b-s tanulói, valamint az iskola énekkara ze-
nés, verses emlékmûsorral idézték fel, mi is 
történt 55 éve, hogyan hatott a családokra a 
forradalom.  Eljátszott történetük kitalált, de 
nem egyedi eset, amely akár igaz is lehetett 
volna 1956-ban – emelte ki Drávai Mária 
pedagógus, aki a darabot rendezte. A diákok 
felkészítésében segítséget nyújtott Kissné 
Széll Anikó énekkarvezetõ és Demecs Má-
ria pedagógus.

Fáklyás felvonulással folytatódott a vá-
rosi megemlékezés, amely a Martfûi Re-
formátus Templom 1956-os emlékhelyé-
hez vezette az ünneplõket. 

 Mi sohasem más nemzetek ellen, hanem 
mindig a mi nemzetünk felemelkedése érde-
kében harcoltunk. A szabadság az, amikor 
teljes szívvel hiszünk, és teljes szívvel cse-
lekszünk. Erre van szükség ma: hitre és cse-
lekedetre – mondta Sági István országgyûlé-
si képviselõ a kopjafánál megtartott ünnepi 
beszédében. Október 23-át többen több féle-
képpen értékelik. Az én értékítéletem szerint 
a magyarok változást akartak, le akarták 
váltani a szovjet hatalmat, helyre akarták ál-
lítani a szabadságon és igazságon nyugvó 
törvényes rendet. Az 56-os forradalmárok az 

európai emberekhez méltó szabadság hely-
reállításáért harcoltak, saját múltjuk jogaiért 
küzdöttek. Ezért válhattak nem csak a ma-
gyarok, hanem az egész világ szemében hõ-
sökké. A magyarok számára a szabadság so-
hasem csupán annyit jelentett, hogy felláza-
dunk valami ellen. A magyarok számára a 
szabadság azt jelentette, hogy kiállunk vala-
miért. Fontos a nemzet, a nemzeti összetar-
tozás, a kultúránk, a mi földünk, az európai 
keresztény hagyományaink, fontos a család 
eszménye, a hûség és a becsület. Ez a ma-

gyar szabadság. Én úgy vélem, 1956 egy o-
lyan éve a magyar történelemnek, mikor a 
magyar nemzet egy forradalomban újjászü-
letett, de még inkább újra megszületett. A 
magyar forradalmárok egy nap alatt talpára 

állították az addig térdre 
kényszerített Magyarorszá-
got. Õk voltak, akik nem csak 
szembeszálltak a szovjet 
birodalommal, de az utolsó 
pillanatig kitartottak. Õk a mi 
szüleink, nagyszüleink, és mi 
vagyunk azok, akik mindig is 
úgy gondoltuk, hogy az õ 
örököseik vagyunk.

20 év óta azért jövünk 
össze minden évben éppen 
ezen a napon, hogy rájuk 
emlékezve csendes foga-
dalmat tegyünk, hogy gyõze-
lemmel fogjuk befejezni azt a 
küzdelmet, amelyet õk indí-
tottak el. Ez a mi külde-
tésünk, mert így születik újjá 
a történelem, így születik újjá 
egy nemzet.  

Martfû Város Önkor-
mányzatának és a Fidesz 
Martfûi Szervezetének az 
1956-os forradalom tiszte-
letére megtartott megem-
lékezését a hõsök emlékét 
idézõ kopjafa megkoszo-
rúzása zárta.       

              Herbály Jánosné
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„Az õsi templomszentelési szertartással 
szeretnénk véglegesen az Úristennek ajánlani 
ezt a szent helyet, hogy a vele való találkozás-
nak szent és örökre biztos helye legyen.”

Két évtizede, 1991 októberében került 
sor a Szent Tamás-templom alapkövének 
szentelésére, 2011. október 30-án pedig a 
jeles évfordulóról való megemlékezés 
mellett, a városunk közkincsévé vált 
templom felszentelését is ünnepelhettük.  

A megemlékezés egy, az alapkõszen-
telést felidézõ film megtekintésével 
kezdõdött. Ezt követõen dr. Beer Miklós, 
a Váci Egyházmegye püspökének ünnepi 
szentmiséjére került sor. A hálaadást 
Dinyés Soma: Szent Tamás Oratóriu-
mának õsbemutatója koronázta meg.

Elsõként Tamási József plébános atya 
emlékezett a templomépítés nehézségeire, 
és arra a fordulatra, amikor a település városi 
rangjának visszavonásához vezetett volna, 
ha nem épül, nem épülhet templom Martfûn.

– Fogadja Martfût szeretetébe! – kérte dr. 
Beer Miklós váci püspök atyát dr. Kiss Edit. 
– Nagyot fordult a Szent Tamás-templom 
alapkõszentelése óta a világ. Többször volna 
szükség ilyen mérföldkövekre, hogy világos 
iránymutatást kapjunk, merre haladjunk 
tovább. A legfontosabb alapkõ a hit maga. 
Az ember idealista. Ha nem látja kristály-
tisztán, hogy mi a cél, mi az, ami a  közös-
séghez, mi az, ami a teremtõhöz köti, akkor 
elveszett.  Ebben a mi közösségünknek is és 
az egyház vezetõinek is nagy szerepe, fontos 
feladatai vannak – fogalmazott városunk 
polgármestere. 

hont ad az imádkozó hívõ embereknek – 
fordult a püspök úr a templomépítõ atyához.

– Az eltelt húsz esztendõ önvizsgálatra 
hív bennünket: miért fordultunk egymással 
szembe, miért bántjuk egymást? Hogy gy 

hagyhattuk azt, hogy húsz év alatt idejusson 
az ország?  Nem szabad másokra mutogatni. 
Kezdjünk azon gondolkozni, hogy mit tu-
dunk tenni egymásért. Meg kell értenünk 
hittel azt, hogy Jézus Krisztusban az Úristen 
megmutatta nekünk az életre vezetõ egyet-
len utat, és ez az egyetlen út az önzetlen,  
önkéntes segítség útja. 

Az Úristen mindig esélyt ad nekünk, és 
elvezet újabb és újabb mérföldkövekre. 
Mindnyájan, akik itt vagytok, azzal a tu-
dattal menjetek majd tovább, amit Péter 
apostol mondott, hogy feleletet tudjatok 
adni, mi a ti hitetek alapja, miért vagytok 
ilyen jó emberek, miért tudtok ilyen szépen 
élni. Álljatok készen!

Ehhez kért a Jóistentõl erõt, az általa 
megszentelt Szent Tamás-templom falai 
között dr. Beer Miklós, a Váci Egyház-
megye püspöke.

Herbály Jánosné

A Szent Tamás-templom alapkõszentelésének
20. évfordulójára emlékeztek

– Húsz esztendõ eltelt, és itt van 
ez a templom, amellyel Martfû város 
életében egészen új korszak kez-
dõdött. Amikor örülünk, hogy a gyö-
nyörû templom megépült, és feli-
dézzük azoknak a személyét, akik-
nek köszönhetjük mindezt, megem-
lékezünk Marosi Izidor püspök elõ-
dömrõl, és természetesen fájó szív-
vel és nagy hálával gondolunk 
Marosi Gáborra, aki a templomot 
megtervezte, megálmodta. Köszön-
jük mindazoknak, akik annak idején 
az alap összeget összegyûjtötték, 
amellyel elindulhatott az építkezés. 
Mindannyiunk nevében köszönjük 
Tamási József atyának, az õ fárad-
hatatlan buzgóságának azt, ahogy ezt 
a templomot kiharcolta. Szinte cso-
dálnivaló következetességgel, aka-
raterõvel mindenkit megszólított, 
hogy ez az álom megvalósulhasson. 
A Jóisten áldjon meg téged, és le-
gyen a te jutalmad az, hogy újra és 
újra látod, hogy ez a templom ott-
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PROGRAMAJÁNLÓ

VÁROSI
MÛVELÕDÉSI
KÖZPONT
ÉS KÖNYVTÁR

Az intézmény 
nyitvatartási rendje:

hétfõtõl - péntekig 8.00 -  
20.00 óráig,

szombat - vasárnap 
rendezvények szerinti 

nyitva tartásban.

Tel.: (56) 450-146, 450-552

MARTFÛ

November 10 - 12. csütörtök - szombat: 

A Dokumentumfilmek a Vidékrõl – 
Nemzetközi Filmszemle Martfûn, az 
Agraria - Apure, a Europe Direct Szolnok 
és a Martfû Városi Mûvelõdési Központ 
és Könyvtár szervezésében. 

Program – Nyilvános filmvetítések:

November 10 - én csütörtökön 15 órától 
versenyen kívüli filmek 

November 11-én pénteken 10 - 12 és 13 - 
16 óráig; 

November 12-én szombaton 10-12 és 13 
- 16 óráig.

Ünnepélyes megnyitó: november 11. 17 
óra. 

Eredményhirdetés: 2011. november 12. 
16:30 óra

November 10. csütörtök, 19 óra:

Mozifilm-vetítés: Isten hozott az isten 
háta mögött – francia vígjáték

November 12. szombat, 17.30:

Táncház a rendezvényteremben. Házi-
gazda: a Martfûi Néptánc Együttes, ze-
ne: Folka Móka zenekar

Kísérõprogramok a rendezvény alatt:

 • Természetfotó kiállítás az emeleti galé-
rián 

• A térség kézmûveseinek, népmûvé-
szeinek bemutatkozása és termékeinek 
vására 

• Népi hangszerek kiállítása és bemuta-
tója 

• Finom falatok a vidékrõl 

• Bio ételek (lekvár, méz, stb.) bemuta-
tása 

• Gyógynövények, gyógyteák kóstolója

A vetítéseken és a kísérõprogramokon a 
részvétel ingyenes. Minden érdeklõdõt 
szeretettel várunk!

November 19. szombat, 19 órától: 
Liba Bál - A Játékvár Óvoda és Bölcsõ-
de Portyázó Porontyok Alapítványá-
nak bálja – Zene: Traffic Band
Meglepetés produkciók, „bá-LIBU-li” 
hangulat, tombola, büfé, hidegtálak. Je-
gyek elõvételben, asztalfoglalással az ó-
vodákban és a bölcsõdében vásárolhatók 
1.500 Ft-os áron. A bál bevételét a Játék-
vár Óvoda és Bölcsõde gyermekeire for-
dítják.

November 22. kedd, 11 óra: 
„Zenélõ Doboz” – Flautando Fuvola-
kvartett mûsora. Az általános iskolai 
filharmónia bérletsorozat elõadása.

November 28. hétfõ, 15 óra: 
Székely betlehemes – A Forrás Színház 
élõzenés mesejátéka. Az elõadás a csík-
somlyói ferences barátok és az erdélyi 
néphagyományból származó betlehe-
mes játékok gyûjtéseit felhasználva ele-
veníti meg Jézus születésének misztériu-
mát. A Csiri-biri színházbérlet elõadása. 
Jegyár: 800 Ft

KIÁLLÍTÁSOK

November 26. - december 16: 
Varrva vár-lak - A Martfûi Naprafor-
gók Folt-mozaik Varróklub kiállítása
A kiállítást megnyitja november 26-án, 
szombaton 11 órakor: Bukor Irén, a 
JNSZ Megyei Verseghy Ferenc Könyvtár 
és Mûvelõdési Intézet mûvészeti referen-
se. Közremûködik: Damilock zenekar
A megnyitót követõen közös varrás a ré-
gió foltvarró klubjaival.

November 26 - 27. szombat - vasárnap, 8 -  
17 óra: Területi galamb kiállítás
Szervezõ a 60 éves, martfûi R-15 Posta-
galamb Sportegyesület. A kiállítást 
megnyitja: Hertelendi Csaba, területi el-
nök. A belépés díjtalan.

KÖNYVTÁRI PROGRAMOK
November 14. hétfõ, 9 óra: 

Babák - mamák a könyvtárban
November 14. hétfõ, 15.30 óra: 

„A Martfûi Rejtvényfejtõ Klub soron 
következõ foglalkozása, a békéscsabai 
verseny tanulságai

November 16. szerda, 13.00  óra:
„Segítség ember!” – Vendég: Nógrádi 
Gábor és Nógrádi Gergely. Író - olvasó 

találkozó és játékos irodalmi vetélkedõ 
az ismert író és fia vezetésével

November 21. hétfõ, 9 óra:
Babák - mamák a könyvtárban

November 24. csütörtök, 14 óra: 
„Kölyökolvasó” a Disney klub tagjai-
nak részvételével

November 25. péntek, 18 óra: 
„East Balkán, egy tragédia margója” – 
A fiatalok szórakozási szokásai. Elõadó: 
dr. Zacher Gábor toxikológus

November 28. hétfõ, 9 óra:
Babák - mamák a könyvtárban

November 30. szerda, 14 óra:
„Kölyökolvasó” – Könyvtárbemutató, 
könyvkölcsönzés az általános iskola di-
ákjainak

DECEMBERI ELÕZETES

December 3. szombat, 9 óra:  
Non-stop vetélkedõ – Jász-Nagykun-
Szolnok megye ifjúsági csapatainak rész-
vételével. Szervezõ: Martfû Városi Ifjú-
sági Szabadidõkör

December 4. vasárnap, 15-19 óra:  
Városi Mikulás – Kézmûves foglalkozá-
sok, táncbemutatók, arcfestés, játékos ve-
télkedõk stb., … és hozzánk már  megér-
kezik a Mikulás! A Martfûi Reformá-
tus Nõegylet jótékonysági vására /aján-
déktárgyak, finom falatok, sütemények/

December 9. péntek, 19 óra:
Damjanich János Szakképzõ Iskola, 
Gimnázium és Kollégium Szalagavató 
Bálja.

MARTFÛI VERSENYFILM
A Dokumentumfilmek a Vidékrõl Film-

szemlén martfûi versenyfilmet is láthatunk, 
november 11-én pénteken, 15.10-kor. A 
címe: Magamban hiszek. 

A Martfû Média által készített film Nyári 
Lajos példaértékû életét és a közösségi élet-
ben, táncban megtalált örömét mutatja be.
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